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Posiedzeniu przewodniczył Antoni Skura – Przewodniczący Rady Powiatu                              

w Zamościu. 

 

Protokołowała Jolanta Grela – Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Obsługi 

Rady. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura otwierając obrady                     

III sesji VII kadencji Rady Powiatu w Zamościu powitał radnych oraz Starostę 

Zamojskiego Pana Stanisława Grześko, Wicestarostę Zamojskiego Pana 

Krzysztofa Rusztyna, Skarbnika Powiatu Pana Marka Serokę, dyrektorów 

wydziałów Starostwa Powiatowego i dyrektorów powiatowych jednostek 

organizacyjnych /lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/. 

Przewodniczący rady powitał również wszystkich gości przybyłych na sesję /lista 

gości obecnych na sesji stanowi załącznik nr 2/ oraz mieszkańców powiatu 

obserwujących transmisję z obrad. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Uprzejmie 

informuję, że obrady Rady Powiatu w Zamościu są transmitowane, rejestrowane 

za pomocą urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Uczestnicząc w sesji Rady 

Powiatu w Zamościu wyrażacie Państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie 

swoich danych osobowych. Jest to ogólne rozporządzenie o ochronie danych 

osobowych z dnia 27 kwietnia 2016 roku, tzw. RODO. Informuję, że zgodnie                     

z artykułem 13 ust. 1a ustawy o samorządzie powiatowym, uchwały Rady 

Powiatu zapadają zwykłą większością głosów w głosowaniu jawnym przy 

pomocy urządzeń umożliwiających sporządzanie i utrwalanie imiennego wykazu 

głosowań. Na obecnej sesji głosujemy za pomocą systemu eSesja. Szanowni 

Państwo, na chwilę obecną potrzeba sprawdzić kworum. Proszę bardzo                                    

o naciśnięcie przycisku.” 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że na 

23 radnych w sesji uczestniczy 21 radnych, co stanowi niezbędne quorum do 

podejmowania prawomocnych decyzji.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
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Radni obecni na sesji: 

1. Agnieszka Adamczuk 

2. Konrad Dziuba  

3. Stanisław Grześko 

4. Andrzej Kondrat 

5. Sławomir Kugiel  

6. Maria Loc-Oczkoś 

7. Aleksandra Martyna 

8. Jerzy Marucha  

9. Jacek Masłowski 

10. Andrzej Mazurkiewicz 

11. Hanna Michel 

12. Piotr Palikot  

13. Krzysztof Rusztyn 

14. Antoni Skura 

15. Jan Słomiany 

16. Jerzy Sobczuk 

17. Jacek Sobczyński 

18. Małgorzata Soboń 

19. Dariusz Śliwiński  

20. Jarosław Śliwiński 

21. Piotr Zawiślak 

 

Radni nieobecni na sesji:  

1. Ala Kołodziejczyk 

2. Janusz Nawój 

 

Komunikat o zwołaniu sesji, który został zamieszczony na stronie BIP Powiatu 

Zamojskiego oraz na tablicy ogłoszeń Starostwa Powiatowego w Zamościu, 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Scenariusz III sesji VII kadencji Rady 

Powiatu w Zamościu z dnia 26 czerwca 2024 roku stanowi załącznik nr 5. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Porządek obrad 

wszyscy Radni otrzymali. Czy ktoś z Radnych wnosi jakieś uwagi do porządku 

obrad? Jeżeli nie ma, przechodzimy do następnego punktu.” 
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Przystąpiono do realizacji następującego porządku obrad: 

 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

5. Raport o stanie powiatu za 2023 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Zamościu 

wotum zaufania. 

7. Informacja o stanie mienia powiatu za 2023 rok. 

8. Sprawozdanie finansowe powiatu za 2023 rok. 

9. Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2023 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem Zarządu Powiatu w Zamościu                                

z wykonania budżetu za 2023 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu                     

w Zamościu z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

12. Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego za 2023 rok 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Szczebrzeszynie. 

13. Sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Szczebrzeszynie za 2023 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej z siedzibą                               

w Szczebrzeszynie za 2023 rok. 

15. Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego za 2023 rok 

Samodzielnego Publicznego Sanatorium Rehabilitacyjnego im. Janusza 

Korczaka w Krasnobrodzie. 

16. Sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego Sanatorium 

Rehabilitacyjnego im. Janusza Korczaka w Krasnobrodzie za 2023 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Sanatorium Rehabilitacyjnego im. Janusza 

Korczaka w Krasnobrodzie za 2023 rok. 

18. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej powiatu, 

b) w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok, 

c) w sprawie delegowania radnego do składu Komisji Bezpieczeństwa                        

i Porządku, 

d)   w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 

Sanatorium Rehabilitacyjnego im. Janusza Korczaka w Krasnobrodzie, 
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e) w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Opieki Zdrowotnej w Szczebrzeszynie, 

f) w sprawie stanowiska Rady Powiatu w Zamościu dotyczącego 

wykreślenia Powiatu Zamojskiego z programu pod nazwą „Rządowy 

program rozwoju obszaru Karpat Wschodnich i Roztocza na lata 2023-

2030” zmienionego uchwałą nr 19 Rady Ministrów z dnia 25 marca 2024r. 

„zmieniającą uchwałę w sprawie ustanowienia programu wieloletniego 

pod nazwą „Rządowy program rozwoju obszaru Karpat Wschodnich                       

i Roztocza na lata 2023-2030”, tytuł uchwały otrzymał brzmienie:                            

„w sprawie ustanowienia programu wieloletniego pod nazwą „Rządowy 

program rozwoju północno-wschodnich obszarów przygranicznych na 

lata 2024-2030”, 

g) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego                     

w Lublinie skargi na uchwałę Rady Powiatu w Zamościu                                            

Nr XLIV/478/2024 z dnia 17 kwietnia 2024 r. wraz z odpowiedzią na 

skargę. 

19. Sprawozdanie Starosty Zamojskiego z pracy Zarządu Powiatu między 

sesjami. 

20. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

21. Sprawy różne. 

22. Zakończenie obrad. 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Punktem 3. jest 

powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. Proponuję, aby wzorem poprzednich 

sesji Komisja Uchwał i Wniosków pracowała w składzie 4-osobowym. Czy może 

są jakieś inne propozycje z Państwa strony? To proszę bardzo. Jeżeli nie ma, to 

proponuję przejść do głosowania. Kto z Państwa jest za 4-osobowym składem 

komisji, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Proszę Państwa o głosowanie.” 

  

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego                           

stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

stosunkiem głosów 21 za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się ustaliła, iż Komisja Uchwał i Wniosków będzie pracowała w składzie                            

4-osobowym. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Przedstawiam 

Państwu zasady głosowania składu osobowego Komisji Uchwał i Wniosków. 

Jeżeli liczba zgłoszeń nie przekroczy 4 osób, to będziemy głosować na całą listę. 

Jeżeli liczba zgłoszonych osób przekroczy 4, w takim przypadku będziemy 

głosować indywidualnie, na każdego kandydata. Po przeprowadzeniu głosowania 

nad wszystkimi zgłoszonymi kandydatami do komisji wejdzie 4 kandydatów                              

z największą liczbą głosów. Czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania, bądź 

wątpliwości? Nie słyszę. Jeżeli nie ma uwag, to przystępujemy do głosowania 

procedury. I proszę bardzo tak, jak poprzednio. Kto jest za przyjęciem 

przedstawionej procedury, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Proszę                                     

o głosowanie.” 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego                          

stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

Powiatu w Zamościu przyjęła procedurę głosowania w sprawie wyboru 

składu osobowego Komisji Uchwał i Wniosków stosunkiem głosów, 21 głosów 

za, głosów przeciwnych i głosów wstrzymujących się nie było. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Proszę bardzo, 

proszę o zgłaszanie kandydatów do składu Komisji Uchwał i Wniosków. Proszę 

bardzo, udzielam Państwu głos. Kto chce zabrać głos?” 

 

Do składu Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszeni zostali następujący radni:  

 

Pani Małgorzata Soboń 

Pani Aleksandra Martyna 

Pan Jan Słomiany 

Pan Konrad Dziuba 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „W tym momencie 

mamy 4 osoby, które już wyraziły zgodę. Proszę bardzo, czy jeszcze mamy jakieś 

zgłoszenia? W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, wnoszę o przegłosowanie 

zamknięcia listy kandydatów. Kto jest za zamknięciem listy, kto jest przeciw, kto 

się wstrzymał? Proszę o głosowanie.” 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego                  

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
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Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

Powiatu w Zamościu w stosunku głosów, 21 za, przy braku głosów 

wstrzymujących się i głosów przeciwnych, zamknęła listę zgłoszeń do pracy                                   

w Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Ponieważ 

zgłoszono tylko 4 Radnych, wnoszę o przegłosowanie całego składu komisji. Kto 

jest za?” 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego                 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu  w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że, za 

mamy 21 głosów, przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Więc mamy 

skład komisji: Pani Małgorzata Soboń, Pani Aleksandra Martyna, Pan 

Słomiany Jan i Pan Dziuba Konrad. W takim składzie komisja pracuje. 

Prosimy o wybranie Przewodniczącego i o ukonstytuowanie się. 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Kolejnym 

punktem będzie punkt 4. Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji. Protokół                            

z I sesji Rady Powiatu w Zamościu został zamieszczony w systemie eSesja pod 

omawianym punktem oraz wyłożony był do wglądu w Wydziale Organizacyjnym 

i Obsługi Rady, to jest pokój numer 18, jak również przed rozpoczęciem sesji. 

Ponieważ nikt z Radnych do rozpoczęcia sesji nie wniósł żadnych poprawek ani 

uzupełnień, proponuję przyjąć protokół z I sesji Rady Powiatu w Zamościu. 

Proszę bardzo, kto jest za przyjęciem?”  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego                

stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu  Antoni Skura stwierdził, że 

Rada Powiatu w Zamościu przyjęła protokół z I sesji Rady Powiatu                              

w Zamościu, 21 głosami za, głosów przeciwnych i głosów wstrzymujących się 

nie było. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Następny 

protokół, z II sesji Rady Powiatu w Zamościu został zamieszczony w systemie 

eSesja pod omawianym punktem oraz wyłożony był do wglądu w Wydziale 
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Organizacyjnym i Obsługi Rady, pokój numer 18, jak również przed 

rozpoczęciem sesji. Tak, jak w pierwszym protokole, również tutaj nikt                                                     

z Radnych do rozpoczęcia sesji nie wniósł żadnych poprawek ani uzupełnień. 

Proponuję przyjąć protokół z II sesji Rady Powiatu. Proszę bardzo, kto z Państwa 

jest za przyjęciem protokołu z II posiedzenia obecnej kadencji?” 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego                

stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada  

przyjęła protokół z II sesji Rady Powiatu w Zamościu, 21 głosami za, przy 

braku głosów wstrzymujących się i głosów przeciwnych. 

 

Ad 5. 

 

Raport o stanie Powiatu Zamojskiego za 2023 rok /zał. nr 13/ wszyscy radni 

otrzymali w formie elektronicznej w ustawowym terminie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Krzysztof Antoni Skura: 

„Punktem kolejnym mamy raport o stanie Powiatu Zamojskiego za rok 2023. 

Uwagi dotyczące raportu o stanie powiatu zostały określone w Uchwale                                    

Nr VI/56/2019 Rady Powiatu w Zamościu z dnia 29 marca 2019 roku w sprawie 

określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie powiatu. Raport o stanie 

powiatu zgodnie z zapisami wyżej wymienionej uchwały radni otrzymali                                      

w formie elektronicznej w ustawowym terminie. Raport był przedmiotem 

dyskusji na sześciu Komisjach Stałych Rady Powiatu w Zamościu i uzyskał 

pozytywne opinie tych komisji. Otwieram debatę nad raportem. Proszę bardzo, 

kto z Państwa chce zabrać głos?” 

 

W debacie nad raportem o stanie Powiatu Zamojskiego głos zabrali: 

 

Starosta Zamojski Stanisław Grześko: „Panie Przewodniczący, szanowni 

Państwo Radni. Na komisjach omawialiśmy raport o stanie Powiatu Zamojskiego. 

Przedstawiłem Państwu ten raport w sposób myślę obszerny. Raport zawiera 

wszystkie dane dotyczące wszystkich jednostek Powiatu Zamojskiego. Jak 

również funkcjonowania całej administracji Powiatu Zamojskiego. W tym 

raporcie staraliśmy się, żeby był przedstawiony obszar każdej dziedziny w sposób 

jasny, żeby Państwo Radni i Mieszkańcy mieli pełen obraz na funkcjonowanie 

Starostwa Powiatowego w Zamościu. Uwzględniliśmy również te wnioski, które 

Radni składali w poprzedniej kadencji do raportu, żeby ten raport był obrazowy                                            
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i czytelny. Myślę, że nie będę go omawiał, bo Państwo dostali pełną informację. 

Jeżeli będą pytania, to prosimy bardzo.” 

 

Radny Konrad Dziuba: „Panie Przewodniczący, Panowie Starostowie, 

szanowni Państwo. Raport o stanie powiatu to jest taki szczególny dokument, 

który funkcjonuje od niewielu lat, bo został wprowadzony, prawda, niedawno 

takie rozwiązanie. Jego głównym celem jest przedstawienie faktycznego stanu 

tego, co w powiecie, z tym, z czym w powiecie mamy do czynienia. Chciałem 

powiedzieć, że raport ten, który w tej chwili mamy przed sobą, jest sporządzony 

znacznie lepiej niż dotychczasowe tego typu dokumenty, które funkcjonowały 

tutaj u nas. Widać, że ktoś to postarał się, żeby ten raport był już takim jednolitym 

dokumentem, a nie zbiorem podsumowań i sprawozdań, które się zwykle w takich 

sytuacjach robi. Jeżeli chodzi o zawarte informacje w raporcie, no myślę, że warto 

sobie powiedzieć, i że są bardzo mocne strony Powiatu Zamojskiego, które tutaj 

są bardzo mocno uwydatnione, jeżeli chodzi o osiągnięcia. Szczególnie, jeżeli 

chodzi o budowę dróg powiatowych. Więc bardzo ładnie te rzeczy są opisane. 

Bardzo ładnie jest opisana sytuacja finansowa powiatu, która też jest, można 

powiedzieć, całkiem dobra i klarowna. Natomiast są tam też takie elementy, nad 

którymi trzeba się zastanowić i zwrócić na to uwagę, bo nie wiem, czy Państwo 

zwrócili uwagę na formę finansowania tych naszych zadań, powiedzmy 

społecznych, czy też prozdrowotnych, które realizujemy jako Powiat Zamojski. 

Może się skupię na tych tabelkach, które wprost mówią o kosztach utrzymania 

naszych pensjonariuszów, czy też, nie utrzymania, to złe słowo, na kosztach, jakie 

ponosimy na potrzebę zapewnienia odpowiedniej opieki pensjonariuszom, na 

przykład w DPS-ach. Nie wiem, czy Państwo zwrócili uwagę, że między                      

DPS-ami jest różnica 3 tys. zł nawet, jeżeli chodzi o jedną osobę. To jest duża 

różnica moim zdaniem, że w jednym DPS-ie pobyt miesięczny pensjonariusza 

kosztuje 6100 zł, a w drugim 4000 z czymś. Więc to jest, no sporo, spora różnica. 

Rozumiem, że to są jakieś szczególne przypadki, wyliczenia są zrobione 

systematycznie, ale od 20 roku w ramach dyskusji o stanie powiatu i o tym 

raporcie, próbuję zwrócić też uwagę, że jest to jakiś problem, który do tej pory 

nie został rozwiązany systemowo. I wiem, że to jest bardzo trudne. Wiem, że są 

podejmowane decyzje odnośnie, czy tam propozycje rozwiązań odnośnie 

zamienienia części DPS-u w placówkę prozdrowotną. To łatwo nie idzie, z tego, 

co się orientuję. Niemniej trzeba szukać rozwiązań. Moim zdaniem, źle się stało, 

że w poprzedniej kadencji nie udało się stworzyć takiego lobby, o którym tutaj 

wielokrotnie rozmawialiśmy w ramach Związku Powiatów Polskich, czy 

Powiatów Lubelszczyzny, żeby wpłynąć na sposób finansowania tych zadań. Bo 

chyba bez zmiany finansowania zadań związanych z realizacją tychże elementów 

działalności powiatu, nie uda się z tego wybrnąć. Dlaczego to jest takie ważne? 

Dlatego to jest takie ważne, że polityka prospołeczna państwa idzie w tym 

kierunku, że raczej te osoby starsze będą zatrzymywane w domu albo w domach, 

albo w takich miejscach, gdzie będą wymagały mniejszych środków. Natomiast 
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u nas, na terenie powiatu, te Domy Pomocy Społecznej zatrudniają sporą ilość 

osób. W związku z koniecznością podnoszenia najniższego wynagrodzenia, to 

koszt funkcjonowania tych domów będzie rósł. A miejsca pracy w naszym 

powiecie są niezwykle ważne. Bo oczywiście drogi to wielki sukces, natomiast 

jeżeli nie będzie miejsc pracy i nie będzie możliwości rozwoju, to też będzie jakiś 

bardzo trudny problem. Myślę, że warto o tym mówić często, jak się mówi                                   

o mocnych stronach powiatu, że mamy duże osiągnięcia, jeżeli chodzi o drogi, to 

warto też mówić o tych zagrożeniach i mocno je artykułować. Bo istnieje duże 

ryzyko, że jeszcze w tej kadencji będą jakieś pewnie konieczne próby 

podejmowania niezwykle trudnych decyzji związanych z funkcjonowaniem 

tychże placówek. Proszę Państwa, nie byłbym sobą, jakbym nie czepił się 

oczywiście jednego zapisu, który tutaj jest umieszczony na stronie, w raporcie                       

o stanie powiatu, na stronie 198. Ja już to wielokrotnie mówiłem, ale                                           

w poprzedniej kadencji była jeszcze inna obsada naszej rady, inni Radni byli, więc 

po raz kolejny zwracam uwagę autorom tego zapisu. Bo tu jest, z tego rozdziału, 

który mówi o współpracy Powiatu Zamojskiego z innymi społecznościami 

samorządowymi, jest taki zapis, który mówi: „Ponadto od 2020 roku Zarząd 

Powiatu w Zamościu przyjął zasadę współfinansowania po 50% kosztów przy 

budowie chodników przy drogach powiatowych. I w 2023 roku zrealizował 

wspólnie zadania z Gminami Łabunie, Stary Zamość, Grabowiec i Zamość.” 

Proszę Państwa, to jest prawda, że taka współpraca nastąpiła. Natomiast to, że 

powiat, Zarząd Powiatu przyjął taką zasadę, to nie ma żadnego umocowania 

prawnego. To jest, to mógłby sobie Zarząd napisać, że mógłby napisać, że w 

pierwszej kolejności będą realizowane drogi, czy chodniki, które są 

dofinansowane w 50%, ale nie warunkować realizacji tych budów wpłatami ze 

strony gminy. Mówię to jako samorządowiec z ponad 20-letnim doświadczeniem. 

No po prostu, nie mogę przejść obojętnie obok takich zapisów i to mnie jakoś 

strasznie razi. Tym bardziej, że wszyscy wiemy, myślę, że wszyscy mamy tego 

świadomość, że nie wszędzie te zasady były przestrzegane, więc po co taki zapis 

tu umieszczać, który próbuje pokazać, że powiat, czy też organy powiatu 

warunkują realizację swoich zadań od tego, czy gminy też będą to realizować. Ja 

jeszcze raz podkreślę, ja uważam, że gminy jeśli mogą, to powinny 

współpracować i współfinansować te zadania, ale nie może być takiego warunku, 

bo to nie jest zbudowane w żadnym przepisie prawnym. To jest, szanowni 

Państwo, wyssane z palca. Chyba, żeby było napisane, że w pierwszej kolejności 

będzie realizował te zadania, które są współfinansowane, to wtedy to inaczej 

brzmi. Więc jeżeli chodzi o raport, to to mi w tym raporcie jakoś tam przeszkadza. 

Oczywiście, tak jak mówiłem na komisji, nie przeczytałem już tego raportu                        

i głosowałem za. Teraz też będę głosował za, bo to nie jest jakiś tam wielki 

problem. Ale proszę Państwa, możemy się z tego śmiać, możemy to jakoś, każdy 

może to po swojemu interpretować. Ale musimy pamiętać, że jest ustawa                                  

o samorządzie powiatowym i o samorządzie gminnym i nie można warunkować 

realizacji zadań samorządu powiatowego od tego, czy inny samorząd zechce to 
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robić. No, bo wysłaliście Państwo ustawę o samorządzie powiatowym, gdzie tam 

jest napisane, że ktokolwiek ma realizować jakieś środki i wtedy będziemy no 

my, jako powiat włączać się od tej realizacji. Taki zapis moim zdaniem nie 

powinien istnieć. I w ramach tego właśnie, jakby całego raportu, który brzmi 

bardzo fajnie, ten temat społeczny i ten temat związany z funkcjonowaniem tych 

punktów wsparcia dla osób starszych jest naprawdę dużym zagrożeniem                                 

i  chciałbym, żeby tutaj też to padło. Żeby wszyscy tego mieli świadomość, że coś 

takiego nam grozi. Dziękuję.” 

 

Starosta Zamojski Stanisław Grześko: „Panie Przewodniczący, szanowni 

Państwo Radni. Problem związany z funkcjonowaniem i utrzymaniem obiektów 

DPS-u w Powiecie Zamojskim myślę, że jest szeroko znany. Koszty utrzymania, 

funkcjonowania DPS-u stale nam rosną i faktycznie Związek Powiatów Polskich 

pochyla się nad tym tematem. W ubiegłej kadencji doprowadziliśmy do tego, że 

pracownicy DPS-ów od 1 lipca otrzymają 1000 zł więcej wynagrodzenia w formie 

premii. To był, jak pamiętacie Państwo, duży problem. Tutaj mieliśmy  związki 

zawodowe. A więc przynajmniej w części to zadanie udało się zrealizować, żeby 

to wynagrodzenie wzrosło. Jeszcze raz powtarzam, jest to w formie takiej premii. 

Te 1 000 złotych nie będą wchodziły w koszty utrzymania mieszkańca, więc nie 

będą obciążać nas tą dodatkową kwotą we wskaźniku, który wykazujemy do tych 

kosztów. Na pewno sytuacja w DPS-ach jest trudna. Ja, jako Przewodniczący 

Konwentu Starostów Województwa Lubelskiego podjąłem w tej chwili działania, 

jak Państwu na komisjach mówiłem. 2 tygodnie, czy 3 tygodnie temu mieliśmy 

konwent dotyczący właśnie funkcjonowania nie tylko DPS-ów, ale też szpitali 

powiatowych, w naszym przypadku Domu Samotnej Matki, Sanatorium                              

w Krasnobrodzie. To są zadania bardzo ważne. Z doradcą Pani Premier, 

przepraszam, Pani Minister Zdrowia rozmawialiśmy wczoraj. Tak, jak Państwu 

mówiłem, że będę na tym spotkaniu z dyrektorami szpitali powiatowych, 

wojewódzkich i starostów, rozmawialiśmy. Mam nadzieję, że do 20, 

postawiliśmy sobie termin, mamy opracować wspólnie działania, które 

umożliwiają, żeby w Województwie Lubelskim, Województwo Lubelskie było 

takim priorytetem w tej chwili w restrukturyzacji, czy modernizacji, czy 

usprawnienia pracy szpitali powiatowych. I z tym związane właśnie jest                                                

i sanatorium i rozpoczynamy w dalszym ciągu rozmowę na temat DPS. To, co 

Kolega Radny zauważył, w DPS jest sytuacja trudna. Ja Państwu Radnym                                

w poprzedniej kadencji mówiłem kilkakrotnie, że sytuacja utrzymania 

mieszkańca w DPS jest o tyle trudniejsza, że nas obowiązuje ustawa, a więc                                      

i wskaźniki, które musimy spełnić, żeby taki Dom Opieki Społecznej 

funkcjonował w Powiecie Zamojskim. Tych wskaźników nie ma natomiast                          

w DPS-ach czy w ZOL-ach prywatnych. Na terenie Powiatu Zamojskiego 

powstają kolejne ZOL-e prywatne, a więc w dalszym ciągu ta sytuacja będzie się 
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pogłębiała. A więc musimy wypracować i spróbujemy przedstawić Pani Minister 

i Rządowi odpowiednie wnioski, żebyśmy w perspektywie mogli, w długoletniej 

perspektywie mogli funkcjonować z Domami Pomocy Społecznej. Myślę, że to 

tyle na ten temat. Następne informacje ze Związku Powiatów Polskich,                                     

z konwentu będziemy Państwu przedstawiać na bieżąco. A więc temat jest bardzo 

ważny, bardzo poważny. Bo sytuacja tak, jak powiedziałem finansowa w szpitalu 

u nas, w Szczebrzeszynie na ten moment jest dobra, bym powiedział bardzo 

dobra. Ale to nie znaczy, że za chwilę nie będziemy mieli problemów z tym 

szpitalem również, i finansowych i utrzymania odpowiednich zasad dobrej opieki 

w tym szpitalu. Jeżeli chodzi o ten zapis, mówimy o raporcie. Od 2020 roku 

Zarząd Powiatu w Zamościu przyjął zasadę współfinansowania po 50 % kosztów 

przy budowie chodników na drogach powiatowych. I w 2023 realizował wspólnie 

zadania z Gminami Łabunie, Stary Zamość, Grabowiec, Zamość. Drodzy 

Państwo, to był wniosek też i samorządów gminnych, żeby współfinansować te 

zadania, realizować przy udziale środków samorządu gminnego. Zarząd Powiatu 

poszedł o krok dalej, że dokumentację techniczną opracuje we własnym zakresie. 

Dokumentacja techniczna, to jest też duży wydatek przy budowie chodników.                   

W innym przypadku jest to kilkadziesiąt tysięcy, w niektórych przypadkach 

ponad 200 tysięcy. I tu koszty ponosi Powiat Zamojski. Dlaczego o chodnikach 

rozmawiamy? Mówiliśmy na początku poprzedniej kadencji, jeżeli Państwo 

śledzili jako mieszkańcy, dzisiaj obecni Radni, otrzymywaliśmy środki 

zewnętrzne na budowę dróg. Chcieliśmy w jak największym stopniu wykorzystać 

te środki zewnętrzne na budowę dróg, a więc odłożyliśmy budowę chodników. 

Były realizowane te zadania w tych miejscach, czy najbardziej zagrożonych dla 

bezpieczeństwa mieszkańców, ale również i tam, gdzie gminy wskazywały, że 

jest to niezbędne i deklarowały swój udział przy realizacji tych zadań. Tutaj 

rozumiem, o czym Kolega Radny mówi, ale nie ma takiego zapisu, że nie 

będziemy realizować, jeżeli gmina nie dołoży. W ramach naszych możliwości 

będziemy robić wszystko. Budowę chodnika, czy chodników, czy drogi tam, 

gdzie to jest naprawdę niezbędne i w ramach naszych możliwości. Jeżeli gmina 

dokłada, jesteśmy wdzięczni samorządom gminnym, bo to dzięki nim udało się 

zrealizować tak dużą ilość, wyremontować dróg, ale również i wybudować 

chodników. Myślę, że ten temat będzie już omawiany również 10 lipca, jest 

spotkanie ze wszystkimi wójtami, burmistrzami z terenu Powiatu Zamojskiego                            

i też będziemy dyskutować na ten temat. Dziękuję bardzo.”  

 

Radny Konrad Dziuba: „Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Jeszcze 

raz, jeżeli chodzi o to, bo no faktycznie jakieś niezrozumienie jest, dotyczące tych 

50%. Panie Starosto, przecież dzisiaj na sesji, jeżeli wszystko pójdzie dobrze                           

i chciałem podziękować Radzie Powiatu, jeżeli to przyjmie, będziemy też 

przyjmowali takie rozstrzygnięcie, w którym powiat będzie budował chodnik na 
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terenie Gminy Zamość. Chciałem podziękować i prosić Państwa, żebyście 

przyjęli tą zmianę w wydatkach bez tego udziału 50 %. Więc zapis, który tu 

funkcjonuje, chodzi mi o to, że on jest no taki, raz jest, raz go nie ma. Więc on 

moim zdaniem nic nie wnosi. Chyba, żebyśmy napisali to, o co proszę, że                             

w pierwszej kolejności realizujemy te, które są dofinansowane 50%, to wtedy jest 

zrozumiałe. Natomiast, jeżeli Zarząd podejmuje decyzję o tym, że będzie 50% 

finansowane, potem realizuje to w inny sposób, no to jakoś nie gra. To tylko o to 

chodzi. I druga rzecz, już króciutko. Panie Starosto, jeżeli chodzi o Związek 

Powiatów Polskich, czy też Lubelszczyzny, czy te organizacje, które są. Myślę, 

że wszyscy, którzy już byliśmy w tej poprzedniej kadencji, słyszeliśmy o tym, że 

wiele rozmów się toczy, wiele się dzieje, spotkań, wiele informacji. Ja bym chciał 

już w końcu usłyszeć o jakichś konkretnych działaniach. Bo widzę, że jeżeli jest 

konkretny problem, na przykład, który potem będziemy dyskutować, związany                                   

z ominięciem Zamościa i Powiatu Zamojskiego w dofinansowaniu ze środków 

publicznych, rządowych, dodatkowych środków, więc szybko reagujemy, mamy 

uchwałę, mamy pomysł. Ja uważam, że w sytuacji, w której mamy od wielu lat 

permanentne niedofinansowanie Domów Pomocy Społecznej, oświaty, to 

dotyczy również i gmin. Powinniśmy dawno już jakieś dokumenty wyłonić, 

stworzyć, które by mówiły o tym, że oczekujemy pomocy, ponieważ ja mam 

wrażenie, że sami sobie z tym nie poradzimy. I będziemy mieli coraz mniej tych 

pensjonariuszy, to ten pobyt będzie coraz droższy. Mniej rozmów, albo mniej 

spotkań z ważnymi osobami, więcej dokumentów na piśmie kierowanych do 

instytucji rządowych, które musiałyby odpowiadać. Albo chociażbyśmy sobie 

zaliczyli, że zrobiliśmy to, co mogliśmy zrobić. Czyli powiadomiliśmy na piśmie 

o naszych problemach tych, którzy dysponują VAT-ami i innymi podatkami,                          

i mogliby w tej sytuacji pomóc. Jak nie pomogą, no to już przynajmniej będziemy 

jakoś robotę mieli załatwioną, że coś zrobiliśmy. O to mi tylko chodzi. Zróbmy 

coś, pokażmy, że jesteśmy jakąś jednością, że inne powiaty mają ten sam problem 

i chcemy zmiany finansowania tych zadań. Dziękuję.”  

 

Starosta Zamojski Stanisław Grześko: „Po prostu zrobiliśmy to. Tak, jak 

powiedziałem, 3 tygodnie temu był konwent, była dyskusja na ten temat. 

Wywołano spotkanie wczoraj, a więc bardzo szybko. Na wczorajszym spotkaniu 

uzgodnione, do 20 lipca spotkamy się w regionach, będziemy opracowywać.                      

21 lipca praktycznie idzie to wszystko już do Ministerstwa Zdrowia, a więc 

działanie jest myślę, że szybkie. Natomiast zadania związane z oświatą będą 

rozpatrywane na kolejnym konwencie, będzie to robione. No wszystkich spraw                  

w jednym dniu, na jednym konwencie nie da się opisać, bo są to bardzo 

szczegółowe działania. W przypadku DPS-ów i w przypadku głównie szpitali 

powiatowych, bo to jest w tej chwili najbardziej palący termin i paląca potrzeba, 
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bo są szpitale, które już w tej chwili praktycznie są bez środków do 

funkcjonowania. Dziękuję.” 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Dziękuję bardzo 

Panu Staroście. Rozumiem, że tematy podejmowane przez Pana Konrada na tę 

chwilę są wyjaśnione.”  

 

Radny Andrzej Mazurkiewicz: „Ja tylko dwa takie krótkie pytania, Panie 

Starosto. Czy wszystkie inwestycje, te chodnikowe finansowane 50/50 były 

finansowane zawsze przez gminy i przez powiat? I takie drugie pytanie. Czy 

zdarzały się przypadki, w których najpierw gmina jakby deklarowała 

finansowanie, a później się z tego wycofywała?” 

 

Starosta Zamojski Stanisław Grześko: „Panie Przewodniczący, szanowny 

Panie Radny, szanowni Państwo Radni, Goście. Nie, nie było tak finansowane. 

Poprzednia kadencja, powiat dokładał, gminy realizowały zadania chodnikowe na 

terenie powiatu, powiat dokładał tylko kostkę. Pozostałe koszty wykonywała 

gmina, czyli samorząd gminy ponosił bardzo duże koszty. W związku z tym była 

propozycja zaraz bardzo szybka, żeby dołożyć koszty obrzeży i materiałów do 

realizacji. Ale i to było mało. Były wnioski samorządów gminnych, żeby 

realizować wspólnie te zadania w kosztach 50/50. Powiat Zamojski przystąpił do 

tego, czy przystał na tą propozycję. Ale też uważaliśmy, że jest to ze szkodą dla 

gminy i dokumentację techniczną opracowywał powiat z własnych środków 

finansowych. Natomiast jeżeli chodzi o deklaracje samorządów gminnych, jeżeli 

były deklaracje wspólnie, w większości, praktycznie wszystkie realizowaliśmy 

wspólnie, samorządy dokładały. Ale są przypadki, że samorząd nie dokładał 

środków finansowych, a to zadanie zostało zrealizowane.” 

 

Radny Jacek Sobczyński: „Panie Przewodniczący, Panowie Starostowie, 

Wysoka Rado, szanowni Państwo. Raport o stanie Powiatu Zamojskiego dość 

obszernie obrazuje nam, w jakim stanie znajduje się w tej chwili nasz powiat.                           

I o tym, jakie są mocne strony i słabe strony, jak najbardziej tu przyznaję rację 

Koledze Konradowi Dziubie, to powinniśmy zawierać. Co rzuciło mi się w oczy, 

czytając raport o stanie powiatu, to, że we wszystkich gminach Powiatu 

Zamojskiego jest zauważalny trend zmniejszenia się liczebności mieszkańców. 

Jedynie w Gminie Zamość, co jest zasadne, ponieważ mieszkańcy Zamościa, 

miasta, przenosząc się do Zamościa, zwiększają liczbę mieszkańców gminy.                          

I tutaj myślę, że również powinniśmy się pochylić nad tym wszyscy, zarówno 

gminy, jak i powiat, żeby dążyć do tego, aby zachęcić, jak największą ilość osób 

do pozostania w naszym powiecie, żeby nasz powiat się nie wyludniał. Natomiast 

odnosząc się do partycypacji w kosztach budowy chodników. Wiadomo, 

priorytetowym zadaniem nas wszystkich jest to, aby zadbać, żeby to 

bezpieczeństwo mieszkańców, uczestników dróg, było jak największe. I to, że 
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powiat może tutaj konkretnie prosi, czy wychodzi z taką inicjatywą budowy na 

poszczególnych gminach chodników, które zwiększą bezpieczeństwo, myślę, że 

jest dobrym trendem. Trzeba zachęcać tutaj również gminy do tego, oczywiście 

nie zmuszając. Bo tak, jak tu Pan Konrad Dziuba zauważył, no nie jest to 

usankcjonowane żadnymi przepisami prawa, aczkolwiek jest taka możliwość. 

Dlatego też tutaj wskazując, że jest taka budowa, myślę że nic złego w tym, że 

pokazujemy w raporcie o stanie powiatu, że również jest partycypacja                                      

z poszczególnych gmin w budowie chodników. Na koniec, jeżeli chodzi o cały 

raport, dość obszerny, chciałbym bardzo serdecznie tu podziękować, bo 

oczywiście jest to praca zbiorowa wszystkich, zapewne kierowników komórek, 

jednostek organizacyjnych Powiatu Zamojskiego, za przygotowanie tego raportu. 

Po raz pierwszy go przeczytałem. Ale taki przysłowiowy Kowalski, który ma 

również wgląd do tego raportu, naprawdę dużo ciekawych rzeczy może się 

dowiedzieć na temat naszego powiatu. I będę rekomendował, rekomenduję, 

debatowaliśmy również o tym raporcie na komisjach, gdzie wszyscy, cała 

Komisja Rewizyjna, której przewodniczyłem, przyjęła 4 głosami za. Będę 

rekomendował również tutaj Państwu Radnym, aby zagłosować za przyjęciem 

tego raportu. Dziękuję bardzo.” 

 

Radny Konrad Dziuba: „Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. No cieszę 

się, że Pan Radny Sobczyński Jacek zauważył też, że ta tendencja, jeżeli chodzi                       

o akumulację jakby ludności się odbywa w tej chwili w Gminie Zamość. Bo to 

jest słuszna uwaga, tak właśnie to jest. Z tym, że my to oceniamy w ten sposób, 

że nie tylko mieszkańcy miasta się przeprowadzają tutaj, tylko miasto jako takie 

jest siłą napędową dla tego regionu. I także mieszkańcy powiedzmy ościennych 

gmin z powiatu też się sprowadzają do Gminy Zamość, czy też w okolicę. Gdzie 

łatwiej jest się komunikować i dotrzeć do miejsc pracy. Tak też uważam, że trzeba 

coś zrobić, żeby dużo się o tym mówiło kiedyś, że będziemy tworzyć tereny 

proinwestycyjne, które pozwolą, że ściągniemy jakichś inwestorów. Coś zrobimy 

takiego, żeby ten powiat się faktycznie nie wyludniał, bo to jest jakiś dodatkowy 

problem. Oczywiście jest dobra rzecz zrobiona, jeszcze raz to podkreślę, żeby nie 

było tylko, że ja czarno widzę wszystko, że to, że te drogi są porozwijane w miarę 

dobrze i coraz więcej tych dróg jest, to już jest powód, że ci mieszkańcy mają 

mniej potrzeby zbliżać się do Zamościa. Można się łatwo połączyć, łatwo 

przyjechać, więc to jest bardzo duży krok naprzód. Ale szkoda, że nie 

wykorzystaliśmy czasu, kiedy ta koniunktura była dobra dla rządzących i dla 

powiatu. Że nie udało się jednak, mimo tam różnych zapowiedzi, stworzyć 

czegoś, co by spowodowało, że powiat by funkcjonował. Tych ludzi mogłoby                   

u nas być więcej i nie musieliby ludzie szukać pracy poza powiatem. Ja wiem, że 

to nie jest zadanie powiatu, no ale jakieś stwarzanie warunków do tego, żeby takie 

strefy tworzyć i ściągać takich przedsiębiorców, to na pewno jest, o tym 

mówiliśmy. Był pomysł na tą fabrykę, czy też montownię silników, chyba 

śmigłowcowych, czy czegoś tam. Były jakieś inne jeszcze, jakieś pomysły na 
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strefy wokół Bortatycz, gdzie tam LHS w tej chwili się pięknie rozwija i ten 

Laude. Są tereny, trzeba tylko ściągać inwestorów i trzeba to robić w ramach 

porozumienia międzygminnego z Miastem Zamość i powiat. I trzeba iść do 

przodu i walczyć o tych mieszkańców Powiatu Zamojskiego. Dziękuję.” 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Czy ktoś                              

z Państwa chce jeszcze zabrać głos? W związku z tym, że nie ma chętnych do 

dalszej dyskusji, zamykam debatę i wnoszę o przyjęcie raportu. A osobiście 

pozwolą Państwo, że się też do tego odniosę. Cieszy mnie to, że dyskusja się 

zakończyła w sposób pozytywny. Naprawdę to jest obiecujące i na przyszłość 

rokuje dobrze. Kto z Państwa jest za przyjęciem raportu, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? Proszę Państwa o głosowanie.” 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego                

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

Powiatu w Zamościu przyjęła raport o stanie Powiatu Zamojskiego za 2023 

rok, stosunkiem głosów 21 głosów za, głosów przeciwnych i wstrzymujących 

się nie było. 

 

Ad 6.  

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Zamościu 

wotum zaufania /zał. nr 15/ radni otrzymali w formie elektronicznej. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

 

Radny Konrad Dziuba: „Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, Panowie 

Starostowie. Absolutorium i wotum zaufania to jest taka forma skwitowania 

odchodzącego, czy też ubiegłego roku, która powoduje, że można się wypowiadać 

na temat realizacji tego, co w powiecie było. To jest jakby przedłużenie raportu                   

o stanie powiatu i dobrych rzeczy, które w powiecie się wydarzyły. Ja chciałbym 

powiedzieć, że ja w tej chwili zajmuję głos i zabieram głos nie jako członek Klubu 

Forum Samorządowe Zamojszczyzny, nie jako osoba jakaś zrzeszona, na 

szczęście nie jestem członkiem partii, więc nie muszę mieć zdania takiego samego 

w różnych kwestiach. Więc to jest moje odrębne zdanie, które chciałem 

przedstawić. Bo to jest też możliwość, żeby w tym momencie powiedzieć, co 

mnie w samorządzie powiatu boli i zwrócić uwagę na pewne takie rzeczy, które 

ja jako Radny w swojej pracy spotykam, i które mi przeszkadzają. Po pierwsze, 

jeżeli chodzi o realizację zadań drogowych. Mam wrażenie, to znaczy, to jest 

moje odczucie, jeszcze raz podkreślam, ja to odczuwam w ten sposób, że zadania 
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inwestycyjne, które wchodzą do realizacji w ramach projektów tych 

rozwojowych, są wprowadzane w taki sposób, że no nie wszyscy Radni biorą                    

w tym udział. Oczywiście głosują to później w ramach budżetu, bo jakżeby 

inaczej. Natomiast w dyskusji jako takiej na temat najważniejszych dróg nie ma. 

Ja przypomnę Państwu, że w poprzedniej kadencji, pod koniec poprzedniej 

kadencji było bardzo dużo dyskusji na temat dróg w Gminie Stary Zamość i to 

akurat nie ja dyskutowałem, tylko osoby, które z Zarządem tu współpracowały                              

i z jednego jakby grona wychodziły, które to drogi powinny być realizowane, 

które nie powinny być realizowane. Dlaczego jednym wnioskodawcom na petycję 

odpowiada się, że no jeżeli wójt coś wysupła, to może coś tam zrobimy a drugim 

się tą drogę buduje. No dla mnie te rzeczy są niejasne. Ja uważam, że za mało jest  

takich dyskusji, czy na komisjach, bo to może nie jest temat faktycznie na sesję 

Rady Powiatu, ale na komisjach myślę, że takie rzeczy mogą być dyskutowane. 

Rozumiem, że klub i Państwo, którzy zarządzacie powiatem i bierzecie za to 

odpowiedzialność, czujecie się na tyle pewni i przekonani co do swoich racji, że 

tak powinno to być. Więc ja pierwszą rzeczą, o której mówię, powstawanie tych 

różnych zadań, choćby na terenie Gminy Zamość, jako Radny powiatowy 

chciałem powiedzieć, że jeżeli chodzi o inwestycje na terenie Gminy Zamość,                    

w budowie chodników jak najbardziej miałem swój udział, bo zabiegałem o to                        

i chciałem, żeby te dofinansowania były. Co się udało w większości. Natomiast, 

co do drogi, która została wybudowana i Bogu dzięki, że ona jest i Panu Staroście 

i Zarządowi, że jest. Natomiast wpływu na to nie miałem żadnego. Mieszkańcy 

pewnie o to też wnioskowali, ja się z tym nie spotkałem. Jeżeli chodzi też o takie 

rzeczy związane z bieżącym utrzymaniem tej infrastruktury drogowej, od lat też 

proszę i apeluję, żebyśmy w jakiś sposób zwiększyli środki na to, co na tych 

drogach się dzieje. Bo, jak widać, nie wystarczy wybudować pięknych chodników 

i ładnych dróg. Trzeba jeszcze zadbać o to, żeby na nich nie rosły chwasty. No bo 

jeżeli na takich chodnikach, albo w poboczu drogi przy krawężnikach rosną 

chwasty, to wygląda to tak, no nie po gospodarsku, że tak powiem. Więc tutaj 

trzeba zwiększyć środki. Bo ja nie uważam, że to jest wina Zarządu Dróg 

Powiatowych, bo oni mają i za mało ludzi i środków, żeby takie rzeczy robić na 

bieżąco. Więc trzeba by było zwiększyć środki na bieżące utrzymanie dróg                             

i chodników. Składał tu będę dzisiaj interpelację, bo w Gminie Zamość odbywa 

się teraz szereg zebrań wiejskich, dotyczących głównie wyborów sołtysów. Z tych 

zebrań płyną wnioski dotyczące właśnie utrzymania tej naszej infrastruktury, a to 

chodników, a to poboczy, a to właśnie zjazdów, etc., etc. Więc to jest drugi jakiś 

temat, który mi przeszkadza, jeżeli chodzi o współpracę. I o tym, jak jako Radny 

mogę ufać władzom powiatu, że realizują zadania w sposób, no optymalny. 

Kolejną rzeczą, którą chcę poruszyć, bo nie wiem jaki jest finał, bo ja nie 

znalazłem go w raporcie o stanie powiatu. Być może jest, ale nie doczytałem się. 

Nie wiem, jaka jest sytuacja z placem na ul. Partyzantów i z projektem na budowę 

tego obiektu starostwa, który mieliśmy zbudować. Bo o ile pamiętam, to myśmy 

chyba jakieś zamówienie ofertowe robili na to. Ja nie widziałem tego                                     
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w dokumentach, żebyśmy mieli jakąś informację o tym, że jest kosztorys, jakiś 

projekt na ten obiekt. Może mi coś umknęło. Ale chyba jakiś projekt był robiony 

albo miał być robiony. Nie mam informacji, bo też dużo się mówiło o tym, że 

powiat w poprzedniej kadencji bardzo dużo zyskał, pozyskując te obiekty tutaj, 

prawda i tą całą tę kubaturę. No, ale z tego, co wiem, to ona jest wynajęta i trzeba 

za to płacić. Więc tu też jakiejś informacji na ten temat nie ma. Dużo było, że tak 

powiem, mówienia o tym, że udało się odzyskać pomieszczenia dla komunikacji. 

I bardzo dobrze, bo to wszystko jest potrzebne. Tylko z tego, co zrozumiałem 

dzisiaj, to to wszystko jest odpłatne, a nie jakieś tam odzyskane. Więc te 

informacje nie płyną. I w końcu taki temat też z Gminy Zamość. Mówię to, jako 

Radny z Gminy Zamość. Sprawa budowy lotniska i tego, co się na tym lotnisku 

wydarzyło. Chciałem powiedzieć, że ja jestem entuzjastą budowy lotniska                          

w Mokrym. Więc żeby nie było, że ja tutaj mam coś przeciwko. Tylko pamiętam, 

jak doszło do przekazywania. Bo, jak Wojewoda odebrał Gminie Zamość ten 

teren, Gmina Zamość miała dokumentację na budowę tego lotniska, i ta 

dokumentacja wtedy opiewała na kwotę o ile się nie mylę, 2 800 000 zł., i ona nie 

była bardzo rozbieżna od tego, co wybudowaliśmy za 8 milionów. Pamiętam, że 

była propozycja, żeby cesję przekazać powiatowi na to, co Gmina Zamość 

zrobiła. Bo Gmina Zamość wydała na to jakieś tam, nie pamiętam, 200 tysięcy 

złotych, czy ileś. To teraz nie ma znaczenia. Mieliśmy ten projekt. No miało być 

wybudowane coś innego. Z tego co rozumiem jest to samo. Więc no. No, ale 

prawie to samo. Tam i z płotem się różni chyba i tym radiolokatorem, o ile dobrze 

pamiętam. Więc no to są dosyć duże rozbieżności. Więc ja ustosunkowując się do 

kwestii rachunkowych i finansowych i do sukcesów niebywałych, jeżeli chodzi                

o budownictwo drogowe, a także sukcesów w oświacie, bo tam też jest dużo 

rzeczy, których trzeba pochwalić, to jako Radny Gminy Zamość i jako Konrad 

Dziuba, jeszcze raz mówię, nie mieszać mnie w tej chwili z klubem i ze 

stowarzyszeniem, no będę głosował przeciw. Dziękuję.” 

 

Starosta Zamojski Stanisław Grześko: „Panie Przewodniczący, szanowni 

Państwo Radni. Żeby tak pokrótce odpowiedzieć na te pytania, to może zacznę 

od dróg. Jak Państwo Radni wiecie, w poprzedniej kadencji Zarząd opracował 

plan realizacji inwestycji drogowych i podjął jedną najważniejszą decyzję, 

uważam, że bardzo słuszną. Realizowaliśmy główne ciągi dróg, żeby pozyskać 

jak najwięcej środków zewnętrznych i tutaj ogromne podziękowania tym 

samorządom gminnym, które włączyły się w to. Ta droga, o której Pan Radny 

mówił, czy tu w Starym Zamościu, tak ona była wprowadzona, droga następna od 

Lipsko-Łabunie też była wprowadzona w tym planie. Przykro mi, że Pan Radny 

głosował przeciw tej drodze, bo jest to droga, my ją nazywamy taką południową 

obwodnicą Miasta Zamościa od drogi krajowej 17 do drogi wojewódzkiej tutaj na 

Zamość, Krasnobród, Biłgoraj. Jest to ważny odcinek komunikacyjny. Ta droga 

była już w złym stanie technicznym. Za chwilę otrzymam, że były dwa odcinki 

na tej drodze, gdzie wcześniej na początku kadencji były położone małe nakładki. 
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One nieźle wyglądały, ale to są nakładki, były tylko po to, żeby te dziury, które 

były na tej drodze, żeby ludzie mogli przez ten czas przejechać. Jest to droga 

strategiczna. Dziękuję wszystkim Państwu Radnym, że głosowaliście za tym 

programem i udało się zrealizować. Budynek starostwa powiatowego. Tak, 

starostwo wnioskowało do Rady Miasta Zamość, otrzymało tą działkę z tyłu za 

tym obiektem. Ta zielona działka w kierunku Banku Spółdzielczego jest 

starostwa. Oczywiście z warunkiem na budowę tego budynku starostwa 

powiatowego. Ten budynek by powstawał. Mogliśmy podjąć, Zarząd taką decyzję 

i Rada również w tamtym czasie, ale priorytetem było dla nas budowa dróg.                       

W tej chwili ten budynek i w tym czasie był planowany do złożenia do Polskiego 

Ładu i w zasadzie nie wyłożyliśmy żadnych pieniędzy na dokumentację 

techniczną. Budynek miał być realizowany przy metodzie 'zaprojektuj i wybuduj'. 

Jeżeli pojawi się jakikolwiek program, który umożliwi to zadanie, to będziemy 

wnioskować do Wysokiej Rady, żeby to zadanie wprowadzić do realizacji. Bo 

skupienie administracji tutaj właśnie na tym terenie, gdzie jest delegatura Urzędu 

Wojewódzkiego, Gmina Zamość i Powiat Zamojski byłoby to ułatwienie dla 

wszystkich mieszkańców, którzy chcą załatwić swoje sprawy administracyjne, te 

urzędowe na naszym terenie. Jeżeli chodzi o ten budynek, tak, staraliśmy się, żeby 

odzyskać ten budynek na rzecz Powiatu Zamojskiego. Pomimo zgromadzenia 

pełnej dokumentacji, łącznie z ostatnim dokumentem, który był potrzebny                            

z prokuratorii generalnej, też otrzymaliśmy pozytywny. No niestety, nie 

otrzymaliśmy decyzji Wojewody, żeby ten budynek został przekazany Powiatowi 

Zamojskiemu. Ubolewamy nad tym. Koszt tego czynszu w tej chwili, jak Państwo 

wiecie, on nie jest wysoki. Ja rozumiem, że w pewnym okresie czasu, chyba Pan 

Radny był wtedy w Zarządzie, czy nie, ale na pewno decydował również. Jak 

starostwo powiatowe miało tutaj swoje obiekty i wycofało się, bo był bardzo 

wysoki czynsz. W tej chwili ten czynsz nie jest wysoki i mamy zapewnienie, że 

on taki będzie, żeby ta administracja powiatowa, dostęp do administracji 

powiatowej przez mieszkańców był no bardzo dobry. Szczególnie ten Wydział 

Komunikacji usprawnił obsługę mieszkańców Powiatu Zamojskiego. Trzeci 

temat, lotnisko. Nie wiem, jest to szeroki temat. Jeżeli chodzi o tą dokumentację, 

szanowny Panie Radny, ja nie jestem ekspertem od dokumentacji od prawa 

lotniczego. Tą dokumentację, miałem informację od Aeroklubu Ziemi 

Zamojskiej, od specjalistów, którzy widzieli to, no i po prostu uznali tą 

dokumentację, że ona nie spełni tych wymagań i oczekiwań na miarę pasa 

startowego. Chodziło o przesunięcie pasa startowego. W tej chwili to lotnisko 

zapewnia dwa pasy startowe i zapewnia teren na budowanie w perspektywie być 

może, nie wiemy, kilkudziesięciu lat albo w razie potrzeby dużego pasa 

startowego betonowego. Ten pas, który jest, jest możliwość przedłużenia do 1250 

metrów. Możemy powiedzieć, że to lotnisko w razie potrzeby, czy to dla Wojska 

Polskiego, czy innych zdarzeń, jest w pełni do obsługi statków powietrznych. 

Jeżeli chodzi o tą fabrykę, która miała powstać. Tak, były takie rozmowy, 

mieliśmy taką nadzieję. Modernizacja helikopterów Mi-2 miała tutaj się odbywać 
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i część fabryki z Zaporoża, z Ukrainy miała przyjść na ten teren. Nie są to łatwe 

rozmowy. Ale były na bardzo już takim zaawansowanym szczeblu. Niemniej 

jednak, strona ukraińska nie wyraziła na to zgody. Jeżeli chodzi o dalszy rozwój 

terenów, czy pozyskiwania inwestorów na teren Powiatu Zamojskiego, ja 

zwróciłem się z pismem do wszystkich samorządów gminnych o wskazanie 

takich terenów. Po rozmowie ze stroną Stanów Zjednoczonych, stroną 

amerykańską jest taka możliwość i jest zainteresowanie firm ze Stanów 

Zjednoczonych na realizację tutaj inwestycji. Dlatego też z naszej strony, żeby to 

ułatwić, chcielibyśmy przekazać, ewentualnie po rozmowie oczywiście                                      

z samorządem gminnym, jakie są możliwości terenowe, inwestycyjne. Być może, 

że taki zakład jeden, dwa lub wiele może powstać na terenie Powiatu 

Zamojskiego. Z czego byśmy się bardzo cieszyli. Dziękuję bardzo.” 

 

Radny Konrad Dziuba: „Panie Przewodniczący, Panowie Starostowie, 

szanowni Państwo. No nie mogę się jednak oprzeć takiej refleksji, że Pan Starosta 

przed chwilą mówił, że nie jest ekspertem od lotnictwa a za chwilę powiedział, że 

już da się przybudować ten pas, który został wybudowany na potrzeby wojska                    

i tak dalej. Więc jakąś jednak Pan, Panie Starosto wiedzę na ten temat ma i nie 

ma się, czego wstydzić. Skoro się da to zastosować później, to plastikowe 

rozwiązanie na pas betonowy, no to dobrze. Przypomnę tylko, że jeżeli chodzi                   

o wojsko, to Amerykanie wylądowali tutaj chyba na Świętego Walentego i nikt 

nie za bardzo wiedział, o co chodzi. Poradzili sobie z lotniskiem trawiastym i całą 

infrastrukturę rozstawili, więc pewnie daliby radę i w takiej sytuacji. Ja jeszcze 

tylko krótko do tej drogi i już. Panie Starosto, po raz kolejny Pan mówi, że ja 

występowałem, czy też nie głosowałem za tą drogą. Ja jeżeli nawet doszło takie 

głosowanie, bo na początku miałem ochotę, żeby Pan mi wskazał, jakie to 

głosowanie było. Natomiast jeżeli doszło do głosowania nad budżetem, w którym 

jakieś wyraziłem inne zdanie niż większość zgromadzenia sali, to niekoniecznie 

głosowałem przeciwko drodze. Tylko przeciwko choćby metodom wprowadzania 

różnych rozwiązań do tego budżetu, o którym przed chwilą mówiłem. Więc ja nie 

byłem przeciwko tej drodze, nie byłem przeciwko lotnisku. Natomiast sposób 

podejmowania decyzji i wprowadzania ich pod obrady Rady powoduje to, że ja 

się tak zachowuję. Czy to dobrze? No może i niedobrze. Ale do tanga trzeba 

dwojga, może trzeba mnie jakoś uświadomić, albo nie wiem, coś mi dać na 

piśmie, żebym ja zrozumiał, o co chodzi. To wtedy będzie ze mną też łatwiejsza 

rozmowa. Więc nigdy nie byłem przeciwnikiem budowy drogi. Natomiast jako 

Radny byłem zobowiązany przedstawiać to, do czego zobowiązali mnie wyborcy 

z Gminy Zamość, którzy tu byli na pierwszych sesjach poprzedniej kadencji,                        

i którym zależało w ubiegłej kadencji na budowaniu chodników przy drogach, 

które były wskazane. Dokumentacja została wymieniana między Radą Gminy,                  

a Radą Powiatu, więc no nie mam co tutaj dużo jeszcze o tym opowiadać. 

Natomiast, no to zostało pominięte, a były robione jakby inne rzeczy. Więc ja 

czułem się, że to do tego mnie zobowiązali moi wyborcy, bo zostało pominięte.  
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Ja wolę w tym fakcie, takim przeświadczeniu trwać. Nie jestem przeciwnikiem. 

Nie wiem, czy głosowałem przeciwko drodze, na pewno nie przeciwko temu, 

żeby ta droga powstała. Bo, co do zasady ona potrzebna jest i dobrze, że jest. 

Dziękuję.” 

 

Radny Jerzy Sobczuk: „Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Ja, o ile 

jestem za raportem o stanie Powiatu Zamojskiego, to jestem oczywiście 

przeciwny udzielenia wotum zaufania dla Zarządu. Może wymienię przynajmniej 

parę spraw, które mnie mocno w pewnym stopniu denerwują. Jeżeli chodzi                         

o lotnisko. Jest to zbyt duże słowo, lotnisko. Bo to jest tylko pas startowy, na które 

wydano naprawdę duże pieniądze, a jaki ma to wpływ na powiat? Tak naprawdę, 

ja nie widzę żadnego wpływu. Nawet te pokazy, które będą w tą niedzielę. Jest to 

w Mieście Zamość, tak? Nam podziękowano, mówiąc, że to nie jest na terenie 

Powiatu Zamojskiego, tylko na terenie Miasta Zamość. Druga sprawa, co mnie 

cały czas gnębi. Jest to droga Szur, która łączy dwa powiaty. Niedawno przed 

wyborami widziałem splot jednej z Pań Radnych, która pokazuje się na tle tej 

drogi. A na tej drodze jest po prostu pusto, pusto. Obok niej biegnie droga 

wojewódzka, która w zupełności by nam wystarczyła. Ale oczywiście znowu 

wydano tu bardzo duże pieniądze. Trzecia sprawa. Chodzi o wydawanie tych 

naszych pieniędzy publicznych, na przykład jak to miało miejsce, nie wiem, to 

chyba w ubiegłym roku było, kiedy po udzieleniu absolutorium Zarząd i Radni 

siedzieli, jedli i nie wiem, czy pili, bo tego nie widziałem. Ale to było za pieniądze 

powiatu. Oczywiście te pieniądze zostały zwrócone. Pani Małgorzato, tak, tak to 

właśnie było. Czy wymieniać dalej, nie wiem. To już chodzi o ten rok, ale 

słyszałem na przykład, że w tym roku wydatkowano 10 tysięcy na zakup biurka. 

Nie wiem tego na pewno, sprawdzę to, zwrócę się do Pana Starosty. Czwarty 

punkt. Może właściwie starczy. Dziękuję bardzo.” 

 

Starosta Zamojski Stanisław Grześko: „Sprawdzę to biurko za 10 tysięcy, ale 

po prostu no jestem sam zdziwiony. Myślę, że czegoś takiego nie było. Prosiłbym, 

jeżeli faktycznie są fakty takie, to proszę powiedzieć, no bo wprowadzamy opinię 

publiczną, naszych mieszkańców w błąd. Mieliśmy przykład chociażby 

przystanków na terenie miasta. Ja bym chciał mieć faktycznie konkretne rzeczy. 

Wtedy można dyskutować. Dziękuję.” 

 

Radna Agnieszka Adamczuk: „Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Pan 

Radny, jak zwykle potrafi nas i zaskoczyć, w pewnym sensie rozbawić. Zostałam 

poniekąd wywołana ze względu na drogę, która jest zlokalizowana na Gminie 

Krasnobród. I cieszę się, że ten spot też Pan obejrzał. Czyli zadziałał. A droga ta, 

o której Pan wspomina, która tak Pana bardzo boli, nie rozumiem w ogóle 

dlaczego, jest bardzo uczęszczaną i myśmy tam ustali się trochę, żeby odczekać, 

żeby faktycznie nic nie przejeżdżało. Nawet wczoraj miałam interesanta, który 

dziękował po raz kolejny za tę drogę. Że po prostu i wnioskował o chodnik, przy 
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tej drodze tam wcześniej, za szkołą na Lelewela, bo jest taki ruch. Jest po prostu 

wzmożony ruch komunikacyjny. Mieszkańcy wnioskują o chodnik, żeby tam 

można było się bezpiecznie przemieszczać. Także droga spełnia swoją rolę, jest 

do tego atrakcyjna, chwalona, uczęszczana i tyle. Dziękuję bardzo.” 

 

Radny Jerzy Sobczuk: „Dziękuję Panie Przewodniczący. Miło mi, że mogę być 

zabawnym dla Pani, Pani Radna. Natomiast jeżeli chodzi o chodnik, tak, ale tam, 

gdzie Pani mówiła, czyli w Krasnobrodzie, nie przy ulicy. Nie tam, gdzie jest 

miejscowość Szur, tylko w Krasnobrodzie, prawda? O ten Pani chodnik chodzi. 

Tam jest oczywiście, to jest uczęszczane, bo to po jednej, po drugiej stronie 

mieszkają ludzie. Ale dojeżdżając już do miejscowości Szur, tam już jest chodnik 

niepotrzebny, bo tam nikt nie chodzi. Jeżeli Pani mówi, że jest tak ta droga 

uczęszczana, no na Pani spocie ja nie widziałem jednego samochodu, który by 

przejechał. Natomiast jeżeli Pani chce porównać częstotliwość przejazdu, to 

zapraszam na drogę Mokre, Płoskie, powiatówkę. Tam Pani zobaczy, jaki jest 

ruch, a w szczególności to, co się będzie działo w tą niedzielę, kiedy naprawdę 

będzie samochód ze samochodem. Tam jest potrzebna droga. Tam jest właśnie 

potrzebny chodnik, o to, o którym już kilka lat mówię, żeby zrobić chodnik. I co, 

było zrobione, to prosiłem, żeby z tego faktycznie była darń zdjęta i tyle. I dalej 

ta trawa rośnie i dalej nie ma chodnika i dalej nie ma, którędy przejść, ani 

przejechać rowerem. Dziękuję.” 

 

Radna Agnieszka Adamczuk: „Nie chciałabym już naprawdę przedłużać, bo to 

już po prostu nie będziemy się tutaj prawdać z Panem Radnym. No, ale przecież 

to jest zrozumiałe, że chodnik w Krasnobrodzie przy ulicy Lelewela to jest ciąg 

komunikacyjny właśnie do miejscowości Szur i do miejscowości Łuszczacz. 

Przecież to jest zrozumiałe, że samochody jeżdżą teraz tam bardziej. A broń Boże 

nie jestem przeciwna budowie drogi, o której Pan wspomina w Mokrym, czy 

chodnika w Mokrym.” 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Czy ktoś                             

z Państwa jeszcze chce zabrać głos? W związku z tym, że nie ma chętnych do 

dyskusji, zamykam dyskusję i wnoszę o podjęcie uchwały. Przypominam 

Państwu, że uchwałę o udzieleniu Zarządowi Powiatu wotum zaufania Rada 

Powiatu podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady 

Powiatu. Nie podjęcie uchwały o udzieleniu Zarządowi Powiatu wotum zaufania 

jest równoczesne z podjęciem uchwały o nie udzielenie Zarządowi Powiatu 

wotum zaufania. To tak w drodze komunikatu, żeby wszystko było jasne. Skoro 

już mamy dyskusję zakończoną, pora na głosowanie. Proszę bardzo. Kto                               

z Państwa jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Proszę 

o głosowanie.” 
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W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego                                           

stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Zamościu 

wotom zaufania, 17 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i przy 2 głosach 

wstrzymujących się.  

 

Starosta Zamojski Stanisław Grześko: „Dziękuję bardzo Panie 

Przewodniczący. Dziękuję wszystkim Państwu za udzielenie wotum zaufania 

Zarządowi. Mogę tylko podziękować w imieniu całego Zarządu i tego obecnego, 

i byłego Zarządu Powiatu, bo był to okres naprawdę wytężonej pracy. Jak 

Państwo wiecie, końcówka roku była bardzo trudna. Rozliczenie wszystkich 

środków finansowych zewnętrznych, które otrzymaliśmy. A więc za to naprawdę 

dziękuję całej administracji. Za przygotowanie raportu, ale również za całą pracę 

administracyjną w 2023 roku. Dziękuję bardzo.” 

 

Ad 7. 

 

Informację o stanie mienia powiatu za 2023 rok /zał. nr 17/ radni otrzymali                            

w formie elektronicznej w ustawowym terminie.  

 

Informacja była przedmiotem dyskusji na 6 komisjach stałych Rady Powiatu                       

w Zamościu i uzyskała pozytywne opinie tych komisji. 

 

Dyskusji nad informacją nie było. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu wniósł o przyjęcie informacji. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego                

stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

przyjęła informację o stanie mienia powiatu za 2023 rok,  21 głosami za. 

 

Ad 8. 

 

Sprawozdanie finansowe powiatu za 2023 rok /zał. nr 19/ radni otrzymali                 

w formie elektronicznej w ustawowym terminie. 
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Sprawozdanie było przedmiotem dyskusji na 6 komisjach stałych Rady Powiatu 

w Zamościu i uzyskało pozytywne opinie tych komisji.  

 

Dyskusji nad sprawozdaniem nie było. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu wniósł o przyjęcie sprawozdania. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego                  

stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

przyjęła sprawozdanie finansowe powiatu za 2023 rok, 20 głosami za, przy              

1 głosie wstrzymującym. 

 

Ad 9. 

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2023 rok /zał. nr 21/ radni 

otrzymali w formie elektronicznej w ustawowym terminie.  

 

Sprawozdanie było przedmiotem dyskusji na 6 komisjach stałych Rady Powiatu 

w Zamościu i uzyskało pozytywne opinie tych komisji. 

 

Skarbnik Powiatu  Marek  Seroka odczytał Uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 16 kwietnia 2024 roku                          

w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu /zał. nr 22/. Opinię 

RIO radni otrzymali w formie elektronicznej. 

 

Dyskusji nad sprawozdaniem nie było. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu wniósł o przyjęcie sprawozdania. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

przyjęła sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2023 rok,                                           

20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym. 
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Ad 10. 

 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem Zarządu Powiatu w Zamościu                                

z wykonania budżetu za 2023 rok /zał. nr 24/ radni otrzymali w formie 

elektronicznej. 

 

Projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na 6 komisjach stałych Rady Powiatu 

w Zamościu i uzyskał pozytywne opinie tych komisji. 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu wniósł o podjęcie uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego                 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem Zarządu Powiatu w Zamościu                                   

z wykonania budżetu za 2023 rok, 20 głosami za, przy 1 głosie 

wstrzymującym. 

 

Ad 11. 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu                                           

w Zamościu z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok /zał. nr 26/ radni 

otrzymali w formie elektronicznej. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jacek Sobczyński odczytał następujące 

uchwały: 

 

1. Uchwałę Nr 1/2024 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Zamościu z dnia 

24 maja 2024 roku w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu  w Zamościu za 2023 rok /zał. nr 27/.  

2. Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                                                

w Lublinie z dnia 28 maja 2024 roku w sprawie zaopiniowania wniosku 

Komisji Rewizyjnej /zał. nr 28/. 

 

Odczytane uchwały radni otrzymali w formie elektronicznej. 
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Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu wniósł o podjęcie uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego                 

stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu                          

w Zamościu z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok, 20 głosami za, przy                      

1 głosie przeciw.                    

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Ja Zarządowi 

gratuluję i życzę dalszych sukcesów. Proszę Państwa, po głosowaniu i po 

ewentualnych jeszcze wystąpieniach, zarządzam przerwę, bo już Państwo 

sygnalizują, że jest potrzebna.” 

 

Starosta Zamojski Stanisław Grześko: „Panie Przewodniczący, Szanowni 

Państwo Radni. Ja w imieniu całego Zarządu bardzo dziękuję za udzielenie 

absolutorium. Będziemy realizować jak dotychczas wszystkie zadania, które 

Wysoka Rada nałoży na Zarząd. Dziękuję bardzo.” 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący rady ogłosił 10-minutową przerwę w obradach. 

 

Ad 12. 

 

Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego za 2023 rok 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Szczebrzeszynie 

/zał. nr 30/ radni otrzymali w ustawowym terminie. 

 

Sprawozdanie było przedmiotem dyskusji na komisjach: Budżetu i Rozwoju 

Powiatu, Rewizyjnej oraz Zdrowia i Opieki Społecznej i uzyskało pozytywne 

opinie tych komisji. 

 

Dyskusji nad sprawozdaniem nie było. 

 

Przewodniczący Rady wniósł o przyjęcie sprawozdania. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Wynik głosowania imiennego                 

stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

przyjęła sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego za 2023 rok 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Szczebrzeszynie, 

20 głosami za, przy braku głosów wstrzymujących się i głosów przeciwnych. 

 

Ad 13. 

 

Sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Szczebrzeszynie za 2023 rok /zał. nr 32/ radni otrzymali w formie 

elektronicznej w ustawowym terminie. 

 

Sprawozdanie było przedmiotem dyskusji na komisjach: Budżetu i Rozwoju 

Powiatu, Rewizyjnej oraz Zdrowia i Opieki Społecznej i uzyskało pozytywne 

opinie tych komisji. 

 

Dyskusji nad sprawozdaniem nie było. 

 

Przewodniczący Rady wniósł o przyjęcie sprawozdania. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego                 

stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

przyjęła sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Opieki Zdrowotnej w Szczebrzeszynie za 2023 rok, 21 głosami za, przy braku 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 

 

Ad 14. 

 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Szczebrzeszynie 

za 2023 rok /zał. nr 34/ radni otrzymali w formie elektronicznej. 

 

Projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na komisjach: Budżetu i Rozwoju 

Powiatu, Rewizyjnej oraz Zdrowia i Opieki Społecznej i uzyskał pozytywne 

opinie tych komisji. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

 

Radny Jerzy Sobczuk: „Ja mam takie pytanie do Pana Dyrektora. Może by ze 

dwa zdania powiedział i nam się przedstawił. Jest tu część Radnych, których Pana 

nie zna. No i parę zdań powiedział o tym szpitalu mimo wszystko. Nad trzema 
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projektami się pochylamy. Chętnie chciałbym usłyszeć Pana głos w tej sprawie. 

Dziękuję.” 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Ale Pan Radny 

na którejś z sesji chyba nie uważał, bo dyrektorzy byli przedstawiani.” 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej                                  

w Szczebrzeszynie Janusz Oś: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni 

Państwo. Otóż, reprezentując szpital w Szczebrzeszynie chcę powiedzieć, że ta 

jednostka ma się dobrze. Tak, jak tutaj Pan Starosta wspomniał. Pomimo tych 

różnych takich problemów bieżących staramy się prowadzić ją tak, aby służyła 

społeczeństwu. Jeżeli chodzi o problemy szpitala, to największym jest kadra 

lekarska. Tutaj jest dość często zmiana obsady, wynikająca przede wszystkim                     

z roszczeń finansowych. Po prostu jest za mało w dzisiejszym czasie, za mało jest 

lekarzy na rynku. I po prostu jednostki szpitalne, czy inne jednostki podkupują 

lekarzy wyższymi stawkami. Oczywiście my, jako najmniejszy szpital                                       

w województwie lubelskim, bo mający tylko 48 łóżek, no nie możemy 

konkurować z większymi jednostkami. Nasze granice, pewne możliwości są 

określone. Staramy się dorównywać tymi stawkami do takiej średniej tutaj                           

w województwie, ale niekiedy przewyższa to i musimy się niestety rozstawać. 

Przeważnie rozstajemy się, że tak powiem, w dobrej atmosferze, ponieważ liczę 

na to, że może być taka sytuacja, że ci lekarze wrócą z powrotem. To jest tylko 

kwestia pewnego czasu. Na dzień dzisiejszy panujemy nad tym, mamy jakieś tam 

perspektywy zatrudnienia lekarzy. Bo też penetrujemy ten rynek i szukamy tych 

lekarzy. Oczywiście to wszystko odbywa się w odpowiednim czasie, bo, każdy 

pracując ma swoje zobowiązania i dopiero możemy dysponować powiedzmy 

podpisywanie umów wtedy, kiedy będą uwolnieni z kontraktów lub powiedzmy 

te wypowiedzenia miną. Także na dzień dzisiejszy jest sytuacja w miarę dobra, 

oczywiście finansowa, niezależna od nas. Bo to tak, jak tutaj Państwo na pewno 

słyszycie, system ten, który jest na dzień dzisiejszy, on jest niewydolny. Po prostu 

nie wiem, czy brakuje pieniędzy w systemie, ponieważ płatności dla szpitala 

odbywają się z takich nadwykonań, gdzie można parę groszy dorobić więcej niż 

kontrakt, odbywają się w okresach kwartalnych. Czyli najpierw trzeba 

wypracować, a potem oczekiwać kwartał lub więcej miesięcy na realizację.                        

W tym czasie szpital musi płacić pobory tym lekarzom, czy personelowi i tutaj są 

pewne sytuacje, kiedy jest trochę ciężej. Ale trzeba powiedzieć, że szpital                            

w trakcie pandemii troszeczkę wypracował środków. Dysponujemy pewnymi 

zasobami, które powodują, że mamy płynność finansową. Oczywiście ona się 

kiedyś skończy. Ale na dzień dzisiejszy nie mamy problemów, nie mamy zatorów 

płatniczych, także wszystko regulujemy. Ustawowe podwyżki, które należą się 

pracownikom w tym roku, porozumienia podpisaliśmy. Oczywiście jeszcze nie 

ma wiedzy pełnej na temat, jakie będą możliwości finansowe. NFZ jeszcze nam 

tego nie przekazał, ale zmierzamy, jak gdyby do tego. Dalej będziemy rozmawiać 
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z lekarzami, bo też nam nie odpuszczą. I jak personel medyczny ten średni 

otrzyma wynagrodzenia podwyższone, więc będą też i lekarze. Za chwilę 

będziemy z nimi rozmawiać, tak, żeby tą kadrę lekarską utrzymać, tak, jak tutaj 

Pan Starosta zapowiedział. Są już pewne propozycje ze strony Pana Posła 

Bojarskiego, który jest Pełnomocnikiem Ministra Zdrowia, Pana Dyrektora 

Piroga na temat organizacji, jak gdyby takich spotkań regionalnych, które 

pozwolą, nie wiem, podzielić się zakresami zadań przez jednostki służby zdrowia. 

Tak, żeby nie dublować pewnych rzeczy niepotrzebnie w jakiejś tam bliskiej 

odległości i spowodować, jak gdyby no, dostępność do kadry lekarskiej, bo to, 

jak gdyby, ma największy sens wtedy, kiedy będziemy mogli dysponować taką 

kadrą lekarską, żeby nie było żadnych zagrożeń. To też trzeba jasno powiedzieć, 

każde dzisiaj odejście lekarza to bije w dyrektora, bo brakuje obsady lekarskiej, 

no i dyrektor stoi pod ścianą, a odpowiadam całym majątkiem tutaj. Także trzeba 

mieć tego świadomość, że to jest bardzo trudna praca, aczkolwiek mi sprawia 

satysfakcję. Liczyłem, że rok wytrzymam i pewnie się pożegnam, ale jakoś na 

razie daję radę. Oby nie było gorzej. Także myślę, będzie mi bardzo przyjemnie                     

z Państwem współpracować. To tak na pokrótce. A jeżeli coś jeszcze trzeba dodać, 

to bardzo chętnie. Staramy się jeszcze, może tak od razu dodam, staramy się, tak 

jak tutaj wcześniej było wspominane, żeby trochę ten szpital podnosić w tym 

roku. Własnymi siłami próbujemy wyremontować aptekę. Dzisiaj właśnie dlatego 

się spóźniłem, bo miałem spotkanie z wykonawcą. Będzie wchodził w lipcu. 

Prawie 300 tysięcy z własnych środków na to wygospodarujemy. Na przyszły rok 

Pan Starosta, Wysoka Rada, że tak powiem zapewniła finansowanie, wkład 

własny do tych naszych projektów unijnych. Jeden już jest blisko do oceny 

merytorycznej, czyli otrzymania dofinansowania. Drugi jeszcze jest przed oceną 

formalną, ale też zakładam, że dostaniemy dofinansowanie, to jest około 1,5 

miliona złotych. Można byłoby, że tak powiem, zainwestować w poprawę 

warunków w szpitalu. Szpital wymaga sporej pracy jeszcze, ale ja myślę, że przy 

dobrej współpracy z Radą jakoś będziemy pokonywać te małe problemy. 

Dziękuję bardzo.” 

 

Radny Jerzy Sobczuk: „Jeszcze minutka. Panie Dyrektorze, sam budynek 

szpitala, on już jest wyremontowany na 100%?” 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej                                

w Szczebrzeszynie Janusz Oś: „Tak, sam budynek, ten zabytkowy, związany                    

z bryłą kościoła jest wyremontowany. Oczywiście jakieś takie drobne remonty, 

tak, ale wszystko to, co było poważne, zostało zrobione. Teraz remontujemy 

pozostałe budynki, czyli ten budynek administracyjny. Tam była taka pralnia już 

nieczynna, puste pomieszczenia. Chcemy zorganizować tam poradnię 

kardiologiczną, nefrologiczną i endokrynologiczną. Zaadoptować to właśnie na 

te potrzeby, ponieważ w przychodni przy ulicy Szkolnej po prostu się nie 

mieścimy. Jak przychodzi ten okres taki grypowo, jesienny, zimowy, po prostu 
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ludzie mają bardzo mało pomieszczeń, a do poradni kardiologicznej prawie 

codziennie jest zapisanych po 30 i więcej osób, więc próbujemy to rozładować. 

Dlatego chcemy właśnie przy szpitalu zorganizować te trzy poradnie. Oczywiście 

tam są różne takie perturbacje, bo lekarze odchodzą, trzeba szukać innych, ale 

myślę, że do 2025 roku uda nam się tą kadrę zorganizować, tak, żeby to mogło 

funkcjonować po tych remontach. No i w tym budynku, tam gdzie jest archiwum, 

stare budynki gospodarcze, tam też jest apteka, więc też chcemy podnieść ten 

standard, bo wiadomo, że leki muszą być utrzymywane w odpowiednich 

temperaturach, bo się przeterminowują, czy psują. Więc o to wszystko trzeba 

zadbać, wymienić okna, poprawić ten stan. Ludzie pracują w nienajlepszych 

warunkach, o tak powiem, dlatego podjęliśmy decyzję, że nie czekamy na jakieś 

możliwości pozyskania środków z zewnątrz, bo ich nie ma na dzień dzisiejszy,                        

a robimy to z własnych pieniędzy. A do Rady będę się uśmiechał kiedyś                                                

w przyszłości przy jakichś tam poważniejszych zakupach, może sprzętu, może 

innych. Także na razie dajemy radę. Dziękuję bardzo.” 

 

Radny Jacek Sobczyński: „Panie Dyrektorze, jeszcze takie pytanie. Bo mówił 

Pan na temat odejść lekarzy. Lekarze odchodzą z tego względu, że żądają 

wyższych stawek za swoją pracę. Czy w szpitalu funkcjonują jakieś regulaminy 

dotyczące płacy, widełki, jakimi dysponuje Pan Dyrektor? Jakie może 

przeznaczyć? Czy to widzi mi się Pana i widzi mi się tego, który żąda, lekarza, 

który żąda danej zapłaty? I drugie pytanie takie moje. Czy za nadwykonania, które 

szpital realizuje, NFZ w 100% zwraca środki finansowe? Dziękuję.” 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej                                 

w Szczebrzeszynie Janusz Oś: „Tutaj mamy dwie sytuacje. Pierwsza to wtedy, 

kiedy szpital związany jest z lekarzem umową. Wtedy jest stawka z listy, z tabeli. 

Więc mamy pewne ograniczenia. Szukamy różnych możliwości, tak żeby 

zatrzymać lekarza. No to dodatki jakieś stosujemy, inne historie. To nie będę od 

kuchni tego zdradzał. Ale staramy się utrzymywać te wynagrodzenia na tym 

poziomie. A drugie, to kiedy zatrudnienie jest kontraktowe. Kiedy my ogłaszamy 

konkursy i lekarze składają nam swoje oferty. I albo składają, albo nie składają. 

Częściej jest, że nie składają. Więc trzeba szukać lekarzy samemu. Oferować 

stawki takie, które mogłyby ich zachęcić do pracy u nas. No i tutaj już, jak gdyby 

takich ograniczeń nie ma. Aczkolwiek, tak jak byliśmy wczoraj z Panem Starostą 

na spotkaniu, no był apel, żeby więcej nie płacić niż 180-200 zł za godzinę. To są 

duże pieniądze, bardzo duże. Aczkolwiek mówię, są szpitale, które chcą płacić 

więcej, bo tych lekarzy nie mają. I takie ograniczenie byłoby im po prostu nie na 

rękę. Zobaczymy, my na pewno nie płacimy takich stawek na bieżąco. Chociaż    

w jednym przypadku przekraczamy 200 zł, ale to był mus. Nie mogliśmy znaleźć 

anestezjologa i po prostu taką stawkę, jak w innym szpitalu, tutaj niedaleko 

płacimy. I na zasadzie takiej, że się znamy to przyszedł, bo jemu pieniędzy już nie 

potrzeba. To na takiej zasadzie jest. To jest umowa, taka dżentelmeńska, że 
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pomogę wam przez jakiś okres czasu. No tak to dzisiaj wygląda. Ale nie ma tych 

anestezjologów. Także tu trzeba mieć tego świadomość. Gdzie się nie zadzwoni, 

to wszędzie się dowiadujemy, że są jeden, dwa etaty wakatów w szpitalu, jeżeli 

chodzi o tą dziedzinę. A jeżeli chodzi o płatności nadwykonań, to dla przykładu 

dam taką informację. Za ubiegły rok w rehabilitacji wypracowaliśmy 150 tys. zł 

nadwykonań za ostatni kwartał, fundusz nam zaproponował 50% finansowania, 

reszta ku uchwale ojczyzny. No na takiej zasadzie. I musowo się było zgodzić, bo 

inaczej nie dostalibyśmy nic. Więc chodzenie do sądu nic nie daje, bo to i tak 

ugodę musielibyśmy w sądzie zawrzeć. To tylko tyle, że opóźnilibyśmy to 

finansowanie. Więc, tak to wygląda. Wyszliśmy na zero, o, tak powiem, bo trzeba 

było zapłacić personelowi za świadczenie usług, a szpital już nie zarobił nic. No, 

ale tak to wygląda.” 

 

Radny Jacek Sobczyński: „Dobrze by było, jakby ta osoba, która wykonywała 

zadania, by powiedziała, ku chwale ojczyzny. Nie żądała tych dodatkowych 

płatności. Dziękuję.” 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego                 

stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Szczebrzeszynie 

za 2023 rok, 21 głosami za, głosów przeciwnych i głosów wstrzymujących się 

nie było. 

 

Ad 15. 

 

Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego za 2023 rok 

Samodzielnego Publicznego Sanatorium Rehabilitacyjnego im. Janusza 

Korczaka w Krasnobrodzie /zał. nr 36/ radni otrzymali w ustawowym terminie. 

 

Sprawozdanie było przedmiotem dyskusji na komisjach: Budżetu i Rozwoju 

Powiatu, Rewizyjnej oraz Zdrowia i Opieki Społecznej i uzyskało pozytywne 

opinie tych komisji. 

 

Dyskusji nad sprawozdaniem nie było. 
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Przewodniczący Rady wniósł o przyjęcie sprawozdania. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego                 

stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

przyjęła sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego za 2023 rok 

Samodzielnego Publicznego Sanatorium Rehabilitacyjnego im. Janusza 

Korczaka w Krasnobrodzie, 21 głosami za, głosów przeciwnych i głosów 

wstrzymujących się nie było. 

 

Ad 16. 

 

Sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego Sanatorium 

Rehabilitacyjnego im. Janusza Korczaka w Krasnobrodzie za 2023 rok                       

/zał. nr 38/ radni otrzymali w formie elektronicznej w ustawowym terminie. 

 

Sprawozdanie było przedmiotem dyskusji na komisjach: Budżetu i Rozwoju 

Powiatu, Rewizyjnej oraz Zdrowia i Opieki Społecznej i uzyskało pozytywne 

opinie tych komisji. 

 

Dyskusji nad sprawozdaniem nie było. 

 

Przewodniczący Rady wniósł o przyjęcie sprawozdania. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Wynik głosowania imiennego                 

stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

przyjęła sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego Sanatorium 

Rehabilitacyjnego im. Janusza Korczaka w Krasnobrodzie za 2023 rok,                     

21 głosami za, przy braku głosów wstrzymujących się i przeciwnych. 

 

Ad 17. 

 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Sanatorium Rehabilitacyjnego im. Janusza 

Korczaka w Krasnobrodzie za 2023 rok /zał. nr 40/ radni otrzymali w formie 

elektronicznej.   

 

Projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na komisjach: Budżetu i Rozwoju 

Powiatu, Rewizyjnej oraz Zdrowia i Opieki Społecznej i uzyskał pozytywne 
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opinie tych komisji. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

 

Radny Jerzy Sobczuk: „Również idąc tym tokiem, chciałbym usłyszeć                                          

o problemach, które były w ubiegłym roku w sanatorium. Wiem, że jest pięknie 

rozbudowane. Parę zdań bardzo chciałbym usłyszeć od Pani Dyrektor, jeżeli Pan 

Przewodniczący pozwoli.” 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Sanatorium Rehabilitacyjnego                                      

im. Janusza Korczaka w Krasnobrodzie Barbara Kowal: „Panie 

Przewodniczący, szanowni Państwo Radni. Sanatorium w Krasnobrodzie udziela 

świadczeń zdrowotnych w zakresie lecznictwa uzdrowiskowego. Jest to leczenie 

sanatoryjne dorosłych, leczenie ambulatoryjne dorosłych, leczenie ambulatoryjne 

dzieci. Z zakresu rehabilitacji leczniczej, jest to rehabilitacja ambulatoryjna dzieci 

i rehabilitacja ambulatoryjna dla dorosłych. W ubiegłym roku z uzdrowiskowego 

leczenia dorosłych skorzystały 1963 osoby. Również mieliśmy z tego tytułu 

niedojazdy. Były to 243 osoby, które nie dojechały. W ubiegłym roku oddaliśmy 

do użytku obiekt. 29 stycznia został on oddany do użytku, uzyskał później 

wszelkie pozwolenia do użytkowania. Natomiast był obiektem niewyposażonym. 

W trakcie roku, tutaj dzięki staraniom Pana Starosty uzyskaliśmy dwie dotacje na 

kwotę 2,2 mln zł. Pozostała kwota to było dofinansowanie z budżetu powiatu. Na 

koniec roku 2023 obiekt został w pełni wyposażony, zarówno baza hotelowa, jak 

i zakład przyrodoleczniczy. W tym nowym obiekcie mamy 62 miejsca hotelowe. 

Obiekt jest dostosowany też dla osób niepełnosprawnych. Jest jeden                                            

z najnowocześniejszych obiektów na Lubelszczyźnie na pewno i podejrzewam, 

że w szerszym względzie również, ponieważ mówię, mogliśmy go wyposażyć 

przede wszystkim w sprzęt rehabilitacyjny i to jest dla nas bardzo ważne. Tak, jak 

tutaj wcześniej Pan Dyrektor wspomniał, również dotykają nas takie same 

problemy, jak szpitala. Przede wszystkim, największym kosztem dla sanatorium 

to są właśnie wynagrodzenia i świadczenia na rzecz pracowników. Tutaj podam 

takie kwoty, że koszt wynagrodzenia i tych świadczeń dla pracowników, to jest 

kwota 6 401 000 zł. Natomiast nasz kontrakt, który został podpisany                                      

z Narodowym Funduszem, to jest kwota 6 268 000 zł. Więc tu już widać, że 

sanatorium musi wypracować i dołożyć nawet do wynagrodzeń. Natomiast 

pozostała rzecz to jest wyżywienie, to są wszelkie inne nośniki energii i tak dalej. 

Więc tutaj, też sanatorium naprawdę musi dość dobrze pracować, żeby, że tak 

powiem, ten koniec z końcem powiązać. Kolejna rzecz, która jest po stronie 

naszej, to jest koszt tych niedojazdów. Jeśli kuracjusz nie dojedzie, to w 100% my 

pokrywamy ten koszt. Nikt w tych kosztach nie partycypuje. Nie możemy na to 

miejsce też przyjąć kolejnej osoby, bo, jak zaczyna się turnus, mamy na liście 

teoretycznie 110 osób, nikt nam nie zgłasza wcześniej, że nie dojedzie. Jest dzień 

przyjazdu, przyjeżdża, nie wiem, 90 osób. Czyli to jest po tej naszej stronie. 
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Kolejna rzecz to jest właśnie to, że w 50% nadwykonania tylko są. W ubiegłym 

roku przychodnia rehabilitacyjna wypracowała 214 tysięcy nadwykonań i też 

dostaliśmy tylko 50%. Więc to są takie problemy. Stały wzrost wynagrodzeń dla 

pracowników. Więc z bardzo podobnymi problemami borykamy się, jak każdy 

szpital. Jeżeli są pytania, to bardzo proszę.” 

 

Radny Jerzy Sobczuk: „Pani Dyrektor, mówiła Pani o tych osobach, 1900 osób 

przyjeżdża? Większość to jest dzieci, czy to jest większość dorosłych?” 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Sanatorium Rehabilitacyjnego                            

im. Janusza Korczaka w Krasnobrodzie Barbara Kowal: „My, jeśli chodzi                                        

o leczenie sanatoryjne, uzdrowiskowe, to są tylko dorośli. Natomiast dzieci mogą 

korzystać z rehabilitacji tak zwanej ambulatoryjnej. Czyli przychodzą z rodzicem, 

opiekunem na zabiegi i wracają do domu. Bo jako takiego sanatorium dla dzieci 

nie ma.” 

 

Radny Jerzy Sobczuk: „Te miejsca hotelowe, to znaczy, że każdy obywatel 

może przyjechać do Pani i wynająć na dobę, na dwie, tak?” 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Sanatorium Rehabilitacyjnego                       

im. Janusza Korczaka w Krasnobrodzie Barbara Kowal: „Teoretycznie tak. 

Natomiast w związku z tym, że ta cała inwestycja była dofinansowana z środków 

i budżetu państwa, 80% tych miejsc to są miejsca zakontraktowane, czyli 20% 

miejsc możemy tylko na komercję przeznaczyć.” 

 

Radny Jerzy Sobczuk: „Ostatnie pytanie Pani Dyrektor. Bo tam jest opłata na 

pewno klimatyczna, którą pobiera Urząd Miejski w Krasnobrodzie. Czy jest jakaś 

współpraca, że wam pomagają w innych sprawach?” 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Sanatorium Rehabilitacyjnego                      

im. Janusza Korczaka w Krasnobrodzie Barbara Kowal: „Tak. Tak naprawdę 

jesteśmy chyba największym płatnikiem, jeśli chodzi o Gminę Krasnobród, tej 

opłaty uzdrowiskowej, która w stu procentach przez nas jest przekazywana do 

Urzędu Gminy. Tak, zazwyczaj są wspólne jakieś tam działania podejmowane, 

wspólnie między sanatorium i gminą. Czy to utrzymanie zieleni, czy też inne 

potrzeby jakie mamy, to tutaj zazwyczaj z Panem Burmistrzem współpracujemy. 

Czasami też jest zakupywany sprzęt. To już mówię, tutaj w zależności od tego, 

jakie potrzeby sanatorium ma, to tutaj na tej linii ustalamy.” 

 

Radny Jerzy Sobczuk: „Jeszcze ostatnie pytanie Panie Przewodniczący, 

przepraszam. Ile rocznie sanatorium mogłoby przyjąć osób? Bo mówi Pani                      

o 1900. A ile są moce przerobowe?” 
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Dyrektor Samodzielnego Publicznego Sanatorium Rehabilitacyjnego                          

im. Janusza Korczaka w Krasnobrodzie Barbara Kowal: „W tej chwili 

posiadamy 187 miejsc. Natomiast zakontraktowanych mamy 160. 187 miejsc to 

są wszystkie miejsca, zarówno w tym nowym obiekcie, jak i w obiekcie tym 

zabytkowym, starym. Tutaj mamy taką klarowną sytuację. Nowy obiekt to są 

dwójki, jedynki. Natomiast w tym starym obiekcie mamy też pokoje tak zwane 

wieloosobowe, które też są wymagane przez Narodowy Fundusz. Ale tendencja 

ostatnimi czasy jest taka, że do sanatorium przyjeżdża bardzo dużo małżeństw.                     

I tu jeżeli mamy taką dużą liczbę, to czasami powiedzmy dwie osoby 

zakwaterowane są w pokoju trzyosobowym i to miejsce nam już ucieka. Od tego 

się nie ustrzeżemy. Czasami w 100% te miejsca nie są wykorzystane. Ale tu 

musimy po prostu, tak jakby dostosować się do tego.” 

 

Radny Jerzy Sobczuk: „Pani Dyrektor, okej, rozumiem. Tylko nie 

odpowiedziała mi Pani na pytanie, ile osób w ciągu roku mogłaby Pani…” 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Sanatorium Rehabilitacyjnego                     

im. Janusza Korczaka w Krasnobrodzie Barbara Kowal: „Ponad 2 tysiące.” 

 

Radny Jerzy Sobczuk: „Czyli to, co Pani ma 1900, to mało co więcej, tak?” 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Sanatorium Rehabilitacyjnego                                     

im. Janusza Korczaka w Krasnobrodzie Barbara Kowal: „Tak, tak. Bo 

generalnie prawie w 100 % mamy kontrakt, zakontraktowane te miejsca. Zdarzają 

się również, owszem, pobyty komercyjne. Mając teraz ten nowy obiekt, coraz 

częściej są takie pytania. I tu te miejsca, które mamy, to jak najbardziej 

komercyjnie je sprzedajemy.” 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Wynik głosowania imiennego                 

stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Sanatorium Rehabilitacyjnego im. Janusza 

Korczaka w Krasnobrodzie za 2023 rok, 20 głosami za, przeciwnych głosów 

i wstrzymujących się nie było. 
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Ad 18. Podjęcie uchwał: 

 

a)  

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej powiatu 

/zał. nr 42/ radni otrzymali w formie elektronicznej. 

 

Projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na następujących komisjach: Budżetu 

i Rozwoju Powiatu oraz Rewizyjnej i uzyskał pozytywne opinie obu komisji 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Wynik głosowania imiennego                 

stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

powiatu, 20 głosami za, głosów przeciwnych i głosów wstrzymujących się nie 

było. 

 

b)  

 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 

2024 rok /zał. nr 44/ radni otrzymali w formie elektronicznej. 

 

Projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na następujących komisjach: Budżetu 

i Rozwoju Powiatu oraz Rewizyjnej i uzyskał pozytywne opinie obu komisji 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Wynik głosowania imiennego                 

stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej za 

2024 rok, 19 głosami za, przy 1 głosie przeciw, głosów wstrzymujących się nie 

było. 
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c) 

 

Projekt uchwały w sprawie delegowania radnego do składu  Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku /zał. nr 46/ radni otrzymali w formie elektronicznej. 

 

Projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na Komisji Budżetu i Rozwoju 

Powiatu, gdzie uzyskał pozytywną opinię. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Tutaj jest w tej 

chwili zgłaszanie kandydatów do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

Proszę bardzo, czas na to. Kto z Państwa chce zabrać głos?” 

 

Starosta Zamojski Stanisław Grześko: „Panie Przewodniczący, szanowni 

Państwo Radni. Chciałbym zgłosić Jacka Sobczyńskiego do tej komisji. Pan Jacek 

Sobczyński pracował w tej komisji jako Komendant Państwowej Straży Pożarnej 

w poprzedniej kadencji. Myślę, że będzie godnie nas reprezentował. Ta komisja 

jest komisją społeczną. Wcześniej był Radny Janusz Nawój, po prostu nie będzie 

pracował. Także bardzo proszę Wysoką Radę o przyjęcie kandydatury Jacka 

Sobczyńskiego.” 

 

Radny Jacek Sobczyński wyraził zgodę na kandydowanie do składu  Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku. 

 

Więcej zgłoszeń do składu  Komisji Bezpieczeństwa i Porządku nie było. 

 

Przewodniczący Rady wniósł o przegłosowanie zamknięcia listy kandydatów. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Wynik głosowania imiennego                  

stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że lista 

została zamknięta, Rada 19 głosami za, przy braku głosów przeciwnych, przy 

1 wstrzymującym się, zamknęła listę zgłoszeń na kandydatów do składu 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Do składu Komisji Bezpieczeństwa                              

i Porządku został zgłoszony Radny Sobczyński Jacek. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Wynik głosowania imiennego                 

stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę w sprawie delegowania Radnego do składu Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku, 19 głosami za, przy 1 wstrzymującym się, głosów 

przeciwnych nie było. 

 

d) 

 

Projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Sanatorium Rehabilitacyjnego im. Janusza Korczaka                                         

w Krasnobrodzie /zał. nr 49/ radni otrzymali w formie elektronicznej. 

 

Projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na Komisji Zdrowia i Opieki 

Społecznej gdzie uzyskał pozytywną opinię. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Wynik głosowania imiennego                 

stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Sanatorium Rehabilitacyjnego im. Janusza Kurczaka                                      

w Krasnobrodzie, 19 głosami za, przy 1 wstrzymujących się, głosów 

przeciwnych nie było. 

 

e) 

 

Projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Szczebrzeszynie /zał. nr 51/ radni 

otrzymali w formie elektronicznej. 

 

Projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na Komisji Zdrowia i Opieki 

Społecznej, gdzie uzyskał pozytywną opinię. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały. 
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W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Wynik głosowania imiennego                 

stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Szczebrzeszynie, 19 głosami za, 

przy 1 wstrzymującym się, głosów przeciwnych nie było. 

 

f) 

 

Projekt uchwały w sprawie stanowiska Rady Powiatu w Zamościu 

dotyczącego wykreślenia Powiatu Zamojskiego z programu pod nazwą 

„Rządowy program rozwoju obszaru Karpat Wschodnich i Roztocza na lata 

2023-2030” zmienionego uchwałą nr 19 Rady Ministrów z dnia 25 marca 

2024r. „zmieniającą uchwałę w sprawie ustanowienia programu 

wieloletniego pod nazwą „Rządowy program rozwoju obszaru Karpat 

Wschodnich i Roztocza na lata 2023-2030”, tytuł uchwały otrzymał 

brzmienie: „w sprawie ustanowienia programu wieloletniego pod nazwą 

„Rządowy program rozwoju północno-wschodnich obszarów 

przygranicznych na lata 2024-2030” /zał. nr 53/ radni otrzymali w formie 

elektronicznej. 

 

Projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na Komisji Budżetu i Rozwoju 

Powiatu i uzyskał pozytywną opinię tej komisji. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Wynik głosowania imiennego                 

stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę w sprawie stanowiska Rady Powiatu w Zamościu 

dotyczącego wykreślenia Powiatu Zamojskiego z programu pod nazwą 

„Rządowy program rozwoju obszaru Karpat Wschodnich i Roztocza na lata 

2023-2030” zmienionego uchwałą nr 19 Rady Ministrów z dnia 25 marca 

2024r. „zmieniającą uchwałę w sprawie ustanowienia programu 

wieloletniego pod nazwą „Rządowy program rozwoju obszaru Karpat 

Wschodnich i Roztocza na lata 2023-2030”, tytuł uchwały otrzymał 

brzmienie: „w sprawie ustanowienia programu wieloletniego pod nazwą 
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„Rządowy program rozwoju północno-wschodnich obszarów 

przygranicznych na lata 2024-2030”, 20 głosami za, przy braku głosów 

przeciwnych i głosów wstrzymujących się. 

 

g) 

 

Projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Lublinie skargi na uchwałę Rady Powiatu w Zamościu 

Nr XLIV/478/2024 z dnia 17 kwietnia 2024 r. wraz z odpowiedzią na skargę 

/zał. nr 54/ radni otrzymali w formie elektronicznej. 

 

Projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

i uzyskał pozytywną opinię tej komisji. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

Przewodniczący Rady wniósł o podjęcie uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Wynik głosowania imiennego                 

stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura stwierdził, że Rada 

podjęła uchwałę w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Lublinie skargi na uchwałę Rady Powiatu w Zamościu 

Nr XLIV/478/2024 z dnia 17 kwietnia 2024 r. wraz z odpowiedzią na skargę, 

17 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się, przy braku głosów 

przeciwnych. 

 

Ad 19. 

 

Sprawozdanie Starosty Zamojskiego z pracy Zarządu Powiatu w Zamościu 

między sesjami /zał. nr 58/ radni otrzymali w formie elektronicznej. 

 

Pytań do sprawozdania nie było. 

 

Ad 20. 

 

W ramach interpelacji, zapytań, wniosków i oświadczeń radnych głos 

zabrali: 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Informuję, że 

interpelacje i zapytania składane są na piśmie do Przewodniczącego Rady, 

Artykuł 21 ust. 12 ustawy o samorządzie powiatowym. Proszę bardzo, czy ktoś 

chce zabrać głos?.” 

 

Radny Konrad Dziuba: „Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Tak, jak 

wspominałem we wcześniejszych wystąpieniach mam interpelacje i zapytania 

dotyczące utrzymania infrastruktury drogowej, głównie chodników i dróg 

powiatowych, praktycznie wszystkich na terenie Gminy Zamość. To są wnioski, 

które płyną od mieszkańców sołectw na terenie Gminy Zamość. Na zebraniach 

sołeckich zwracali uwagę na to, że istnieje konieczność opryskiwania tych 

chodników, koszenia, usuwania nieczystości wzdłuż tych dróg, żeby chwasty 

przy krawężnikach nie rosły. Jakieś szczególne wymagania, jeżeli chodzi                                        

o Sitaniec, Sitaniec Kolonia to droga chyba 3236L, tam koryta do oczyszczenia 

są, bo tam takie korytka były instalowane i według jednej z naszych Pań 

gminnych Radnych one nie spełniają swojej roli. Na tę ulewę trzeba byłoby coś           

z tym zrobić. To jest interpelacja i prośba, czy też wniosek do obecnego Pana 

Dyrektora i Pana Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubelskiego. 

Panie Krzysztofie, ja do Pana się teraz zwracam, ponieważ takie wnioski też 

dotyczą dróg wojewódzkich na terenie Gminy Zamość. W szczególności drogi 

numeru, której nie pamiętam, ale prowadzącej w stronę Krasnobrodu na 

Malewszczyznę do Józefowa i drogi do Skierbieszowa. Ponieważ droga na 

Nielisz chyba została jakoś oddana z gwarancyjnymi zabiegami, bo tam jest dosyć 

skutecznie to i często koszone i dbane o to. Więc zwracam się tutaj za 

pośrednictwem Pana o zwiększenie nakładów na realizację tych zadań 

utrzymaniowych na tych drogach wojewódzkich, ponieważ one tego wymagają. 

Od razu też przekażę informację, że prawdopodobnie trafi na sejmik 

województwa petycja do zarządcy, do sejmiku, ale generalnie dotycząca 

rozwiązania problemu krzyżówki drogi powiatowej w Żdanowie z drogą 

wojewódzką, o której tu często mówimy. Droga w sytuacji, kiedy jest giełda 

otwarta, czy też funkcjonuje, czy pewnie w sobotę też będzie, jest po prostu 

nieprzejezdna. Mieszkańców wnioski idą w tym kierunku, żeby wybudować tam 

rondo i stosowną taką petycję piszą. Na pewno przyjdą, znaczy na pewno wyślą 

ją do zarządcy drogi. Więc uczulam Państwa Radnych, oczywiście do wszystkich 

Radnych wojewódzkich z terenu Zamojszczyzny, żeby jakoś ten temat rozwiązać. 

Bo istotnie, w czasie tego wzmożonego ruchu jest tam niezwykle trudno 

przejechać ze Zwódnego do Mokrego i z tych dróg podporządkowanych drodze 

wojewódzkiej. Czy to będzie możliwe? Nie wiem. Natomiast na pewno takie 

pismo niedługo wpłynie. Dziękuję.” 

 

Radny Andrzej Mazurkiewicz: „Ja w formie zapytania. Kiedy będziemy mogli 

się spodziewać takiego gruntownego remontu dróg powiatowych? Szczególnie 

mi chodzi o odcinek Wisłowiec-Wierzba, gdzie są takie dość znaczące ubytki, 
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nawet sięgające do głębokości 30 centymetrów. No i w obszarze Nowej Wsi. To 

chciałbym ewentualnie uzyskać odpowiedź. Dziękuję.” 

 

Starosta Zamojski Stanisław Grześko: „Jeżeli jest, odnośnie remontów tutaj 

zaraz Pan Dyrektor Kuter myślę, że uzupełni. Ale jeżeli jest takie zagłębienie, czy 

dziura w drodze, to myślę, że na bieżąco, jutro powinno być już uzupełnione. 

Natomiast cały remont tej drogi, czy na Nowej Wsi, czy tutaj Wisłowiec, 

Wierzba, na pewno będzie robiony i to w krótkim czasie, bo środki na remont już 

chyba są uruchomione, także po przetargach jesteśmy.” 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Zamościu Piotr Kuter: „Szanowny 

Panie Przewodniczący, szanowni Państwo Radni. Odpowiadając na pytanie Pana 

Radnego, remont ubytku był wykonany na razie na tamtym odcinku, to droga 

3223L, masą mineralną na zimno. Będzie w niedługim już okresie zrobiony 

remont cząstkowy, który będzie w formie tak zwanej nakładki. Remont 

cząstkowy paczerem, czyli remonterem drogowym nie przyniesie skutków, bo 

tam jest taki odcinek, najgorszy jest 200 metrów bieżących, który już jest w stanie 

złym. Oprócz tego, że nierówna droga, występowały wyboje, ubytki. Te większe 

ubytki już zostały zrobione, ale postaramy się w niedługim czasie zrobić tak, żeby 

była droga przejezdna dla mieszkańców i także turystów, odwiedzających tamte 

okolice. Jak już jestem przy głosie, chciałem powiedzieć, że wszystkie drogi 

powiatowe, był ogłoszony przetarg ,15 gmin, na terenie 5 gmin, a resztę my sami 

wykonujemy utrzymanie, czyli koszenie trawy na poboczach. Już we wszystkich 

gminach raz było, koszenie takie odbyło się. Może nadmienię, że zgodnie                               

z ustawą o drogach, dwa razy trzeba wykonać. My więcej wykonujemy na 

niektórych, na Gminie Zamość w latach poprzednich wykonywaliśmy 5, 6 razy. 

Chciałem to zaznaczyć, żeby nie było, że źle utrzymujemy drogi. Tak samo 

chodniki, też staramy się. Mamy bardzo dużo tych chodników, około ponad 250 

kilometrów. Staramy się wykonywać to własnym sprzętem, bo nie mamy akurat 

takich funduszy, aby zlecić to na zewnątrz. Poza tym, remonty cząstkowe we 

wszystkich gminach też już były robione. Zostały tylko takie odcinki, które nie 

nadają się na remont cząstkowy i będą w innej formie, tak zwanych nakładek. 

Czyli to będzie warstwa wyrównawcza i warstwa ścieralna. Dziękuję bardzo.” 

 

Radny Piotr Zawiślak: „Panie Przewodniczący, Panie Starosto, szanowni Radni. 

Chciałem zgłosić interpelację odnośnie budowy chodnika w miejscowości 

Suchowola, to jest Gmina Adamów. Przy drodze powiatowej nr 3254L,                                    

w miejscowości Suchowola, Gmina Adamów przebiega droga powiatowa                         

nr 3254L, biegnąca od miejscowości Adamów do skrzyżowania z drogą 

powiatową nr 3247L Zamość – Krasnobród, przy Kościele pod wezwaniem 

Przemienienia Pańskiego w Suchowoli. Z uwagi na występujące zagrożenia ze 
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strony pojazdów poruszających się po tej drodze, dla dzieci oraz mieszkańców 

idących do szkoły i kościoła, czy sklepów, mieszkańcy miejscowości Suchowola 

oczekują budowy chodnika wzdłuż drogi powiatowej na odcinku około 2400 

metrów od posesji Suchowola 49 do skrzyżowania z drogą nr 3247L. W ostatnim 

okresie doszło tam do kilku zdarzeń drogowych z udziałem pieszych, w tym 

również do śmiertelnego wypadku, w którym pieszy poniósł śmierć. Budowa 

chodnika w znacznym stopniu przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa, 

występującego zagrożenia dla życia i zdrowia uczestników ruchu drogowego, do 

których zalicza się również pieszych. W związku z powyższym, uzasadniona jest 

budowa chodnika w Suchowoli. Dziękuję.” 

 

Starosta Zamojski Stanisław Grześko: „Szanowni Państwo Radni, szanowny 

Panie Radny. Głosowaliśmy zmiany budżetowe i tam jest ujęta dokumentacja 

budowy tego chodnika. Z Panem Wójtem rozmawiałem, Gmina Adamów 

deklaruje środki finansowe na wykonanie tego chodnika w następnym roku 

budżetowym. Nie wiem, czy to w jednym roku, czy to, Państwo Radni zdecydują, 

czy rozłożymy to na dwa lata budowy, czy na więcej, ale dokumentacja będzie 

opracowana teraz. Dziękuję.” 

 

Radny Jerzy Sobczuk: „Ja mam takie pytanie. Bo na początku przedstawił Pan 

Radnego Gałaszkiewicza i tak teraz nie wiem, czy dzisiaj Pan Radny jest jako 

Radny, czy jako Dyrektor Wydziału? Z tego co wiem, że jest również 

pracownikiem starostwa. Ale Panie Dyrektorze, nie Pana pytam, tylko mówię do 

Pana Przewodniczącego, a Pan może niech na razie spokojnie siedzi. Nikt Panu 

głosu w tej chwili nie udzielił. Dziękuję.” 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Panie Radny, Pan 

słyszał przywitanie, więc tak to jest.” 

 

Radny Jerzy Sobczuk: „Panie Przewodniczący, Pan go przedstawił jako 

Radnego. Ale również wiem, że jest nowym Dyrektorem. Więc może pasuje, żeby 

Pan Starosta przedstawił nowych Dyrektorów. Bo pytałem się Kolegi, czy wie, że 

jest Dyrektorem. Nie wie. Ja również dowiaduję się z publikacji, szczególnie                           

z Facebooka.” 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Panie Jurku, już 

mówiliśmy dzisiaj, że na którejś z sesji Pan nie uważał. Na ostatniej chyba.” 

 

Radny Jerzy Sobczuk: „Na której sesji, przepraszam, był przedstawiany Pan 

Gałaszkiewicz?” 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Tak. Informacja 

była przekazana. Ale ja myślę, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby się Pan Radny 

przedstawił. Tak, jak Pan sobie tego życzy, bądź żeby Pan Starosta wytłumaczył. 

Myślę, że dwie minuty czasu możemy na to poświęcić. Proszę bardzo.” 

 

Starosta Zamojski Stanisław Grześko: „Panie Radny, Pan Krzysztof 

Gałaszkiewicz jest Dyrektorem Wydziału Rolnictwa, Starostwa Powiatowego                          

w Zamościu. Myślę, że tej osoby nie trzeba przedstawiać. Jak Państwo wiecie, 

zajmuje się rolnictwem kilkadziesiąt chyba lat. Przedstawił nam bardzo szeroko                    

i w Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, cały program rozwoju 

rolnictwa na terenie Województwa Lubelskiego, Powiatu Zamojskiego. Myślę, że 

jest to osoba kompetentna, która będzie realizowała program związany z tymi 

zadaniami w Starostwie Powiatowym. Ale chciałbym Panu Radnemu i Państwu 

wszystkim Radnym, Mieszkańcom i Gościom obecnym, przedstawić Panią 

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Szczebrzeszynie, Pani Wilczyńska, która 

była już wcześniej Dyrektorem, pełniła obowiązki Dyrektora. Proszę się pokazać 

Pani Dyrektor i dwa słowa o sobie, żeby Państwo Radni wiedzieli.” 

 

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej „Pod Modrzewiami” w Szczebrzeszynie 
Agnieszka Podolak-Wilczyńska: „Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. 

Tak, jak już Pan Starosta mówił, byłam od 2021 roku od września do 2022 roku 

do grudnia Dyrektorem Domu Pomocy Społecznej. Od 13 czerwca jestem 

ponownie Dyrektorem Domu Pomocy Społecznej w Szczebrzeszynie, w Domu 

Pomocy Społecznej „Pod Modrzewiami” w Szczebrzeszynie.” 

 

Radny Konrad Dziuba: „Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Ja na 

początek taki przytyk do Pana tutaj Radnego Sobczuka. Gdyby Pan nie wychodził 

wcześniej z sesji i brał udział w głosowaniu nad wynagrodzeniem Starosty, to by 

Pan wiedział, że, bo były potem przedstawienia Dyrektorów. Ale Pan sobie 

poszedł, więc niech Pan to sobie zapisze, żeby Pan...” 

 

Radny Jerzy Sobczuk: „Przepraszam Kolegę Dziubę, że wyszedłem.” 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Dziękuję Panie 

Konradzie za pomoc.” 

 

Radny Konrad Dziuba: „Akurat to zapamiętałem, bo tak właśnie było. A teraz 

do Pana Dyrektora Kutra, chciałbym dwa słowa. Panie Dyrektorze, ja odnoszę 

wrażenie, naprawdę szanuję Pańską robotę i to, co ZDP robi. Odnoszę wrażenie, 

że Pan mi teraz mówi, że ja znowu coś tam wydziwiam. Ja jeszcze raz mówię, że 

ja dostaję wnioski od mieszkańców sołectw Gminy Zamość, którzy takie wnioski 
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składają. Ja nie wiem, czy Pan kosił 7 razy, czy 6 razy tą drogę. Natomiast faktem 

jest to, że jak się jedzie przez gminę i widać chodniki, no to przy chodnikach 

rośnie trawa, czasami na ulicy nawet rośnie trawa. Gdzieś ta ziemia na zbiera, 

trzeba ją zamiatać. Bo, żeby ona wyrosła, to trzeba trochę czasu, tak, zanim się 

zasieje. To ziarnko wpadnie i ono wyrośnie i widać, że rośnie. Więc możemy 

pojechać dzisiaj i się spierać, czy Pan tam był 7 razy, czy 8. No, ale tak jest, więc 

proszę nie brać tego do mnie ani do siebie. Tylko jeszcze raz mówię, trzeba 

zwiększyć środki na Zarząd Dróg Powiatowych. Będzie więcej pieniędzy i będzie 

to lepiej dopilnowane. To nie są moje wnioski osobiście, żeby utrudnić życie 

Zarządowi Dróg Powiatowych, w szczególności Panu Piotrowi, którego bardzo 

cenię i szanuję. Dziękuję.” 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Proszę Państwa, 

ja myślę, że tutaj połączyliśmy interpelacje ze sprawami różnymi, ale to chyba 

nic złego. Jeżeli jeszcze ktoś z Państwa chce zabrać głos, to proszę bardzo. Proszę 

Państwa, w związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia obrady III sesji …” 

 

Interpelacje złożone na piśmie stanowią załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Ad 21. 

 

W sprawach różnych głos zabrali: 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubelskiego Krzysztof 

Gałaszkiewicz: „Proszę Państwa, ja myślę tak, że są dobre obyczaje i zwyczaje. 

Jak mnie Przewodniczący Rady zaprasza jako Wiceprzewodniczącego Sejmiku 

Województwa Lubelskiego do Rady Powiatu Zamojskiego, to mam prawo,                            

a wręcz obowiązek zabrać głos. Dziękuję Panu Radnemu Dziubie. Jak była sesja 

ostatnia, nie mogłem uczestniczyć w tej sesji z przyczyn obiektywnych, ale wiem, 

że byłem przedstawiany. Wiem, że też pod moim adresem, mimo mojej 

nieobecności, były zadawane pytania w zakresie, który dzisiaj się w pewnym 

sensie powtórzył Pan Radny Dziuba. Ja na te pytania również odpowiem. Panie 

Radny, Kolego Jerzy Sobczuku, ta informacja, od kiedy ja pracuję w Starostwie 

Powiatowym w Zamościu i kim ja tam jestem, jest na BiP. Także radzę zaglądać 

na BiP, tam są wszystkie informacje, nie jest to tajemnica, tutaj pyta Pan  o rzeczy 

oczywiste. No, ale ma Pan do tego prawo, jest Pan w końcu Radnym, którejś 

kadencji Powiatu Zamojskiego. Następna kwestia, dotycząca koszenia przy 

drogach wojewódzkich. Mówiąc językiem takim zrozumiałym i wizualnym, gdyż 

te numery dróg nie bardzo się kojarzą. Proszę Państwa, pieniądze jeżeli chodzi                   
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o koszenie dróg wojewódzkich, całego pasa drogowego, pieniądze są i przetargi  

i to już zostało zrealizowane. Trawa ma to do siebie, że rośnie szybko. Całość 

pasa drogowego z moich informacji, powinna być wykoszona i to będzie koszenie 

raz do roku. Drugie koszenie będzie proszę Państwa, od pasa drogowego na 

szerokości półtorej metra, na tyle Zarząd Dróg ma pieniądze. Proszę Państwa, 

budżet nie jest gumowy. Mieszkańcy chcą chodników, chcą poprawy 

infrastruktury, później zostaje utrzymanie. Ja mieszkam proszę Państwa, przy 

drodze powiatowej i do utrzymania mam 250 metrów bieżących rowu. Tyleż 

samo, nie, o połowę mniej chodnika, 100 metrów. Pryskam sam 3 razy 

roundupem, żeby to nie zarastało, koszę też te rowy samodzielnie. Nie czekam, 

aż Zarząd Dróg Powiatowych przyjedzie i że tak powiem wyręczy mnie w tym. 

Jest też pewna odpowiedzialność za to, co powstało i co służy innym 

mieszkańcom. A dzisiaj te interpelacje mają to do siebie, że najpierw mieszkańcy 

mówią wybuduj, później chcą mieć, co tydzień koszone rowy, ani jednej trawki 

na chodniku. Proszę Państwa, to są wszystko koszty. Przy takim utrzymaniu                           

i koszeniu trawy raz w tygodniu, żeby to było estetycznie i ładnie, myślę, że nie 

wiem, czy Pan Kuter przyzna mi rację, tego budżetu nie tylko nie wystarczyłoby 

na inwestycje, ale zabrakłoby na utrzymanie w takim porządku i stanie, jak 

niektórzy mają posesje, powiedzmy sobie, i angielskie trawniki. W takim zakresie 

się nie da. Niemniej jednak, tam gdzie trzeba, jest to zaniedbane, trzeba to 

realizować. Następny problem, który myślę, że wspólnie z Radnym Dziubą 

rozwiążemy. Bo ja słyszałem, że proszę Państwa, jeżeli trawa zasłania 

widoczność na skrzyżowaniach, jest to zagrożenie i jest to niebezpieczne dla 

użytkowników dróg, czyli mówiąc konkretnie dla pojazdów. Z ciągnika pewnie 

widać, ale niektóre samochody są niskie. Podaję Panu Radnemu telefon do 

Kierownika Obwodu Drogowego Zamość. Ten Pan nazywa się Tomasz Rączka. 

Proszę sobie zapisać telefon do niego, to jest 502367367. Będzie interweniował, 

jeżeli będzie jakieś zagrożenie. Proszę Państwa, ja nie jestem odpowiedzialny za 

objeżdżanie wszystkich dróg wojewódzkich na Zamojszczyźnie i branie 

odpowiedzialności. On odpowiada za powiat i zgłosiłem mu ten problem, za 

Powiat Zamojski i Powiat Biłgorajski. Gdyż zarząd ten rejon dróg w Zamościu 

ma taki zasięg i za to odpowiada. Także, jeżeli Państwo zobaczycie taką trawę, że 

rzeczywiście zagraża to bezpieczeństwu, natomiast ja nie obiecuję, że będą to 

przy rowach i przy chodnikach trawniki angielskie, bo widzę, że my trochę w tym 

kierunku zmierzamy. No i cóż, myślę, że jest to jakieś rozwiązanie i niech Pan 

Radny dzwoni do Kierownika. Jak interwencja u Kierownika nie pomoże, ja 

wtedy będę interweniował i obiecuję, że sam osobiście pojadę, gdzie będzie takie 
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zgłoszenie i ocenię stan faktyczny, że tak powiem, tego zagrożenia. Cóż, mam 

jeszcze takie jedno ogłoszenie. To już będą lepsze informacje dla Państwa 

Radnych Powiatu Zamojskiego. A mianowicie Departament Rozwoju Obszarów 

Wiejskich, czyli Rolnictwa i Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa 

Lubelskiego, będzie przeprowadzał dwa nabory. Myślę, że ten pierwszy będzie 

ciekawszy dla obszarów wiejskich, czyli mówiąc inaczej, dla samorządów 

gminnych. Dotyczy to gospodarki wodno-ściekowej na terenach wiejskich. 

Alokacja środków na Województwo Lubelskie to jest 80 milionów euro. Wnioski 

można składać od 1 do 5 milionów. Minimalna kwota pomocy to jest 1 milion 

złotych. Wniosek nie może opiewać na mniejszą kwotę. Maksymalna kwota dla 

samorządu to jest 5 milionów złotych. W tą kwotę wchodzi budowa i rozbudowa 

oczyszczalni ścieków, ale również wymiana wodomierzy na odczyt zdalny. Teraz 

robi się to modne, tak, żeby ci inkasenci, czy te osoby, które spisują wodomierze, 

nie musiały już tego robić. Zaopatrzenie w wodę, czyli budowa wodociągów, 

modernizacja wodociągów, modernizacja oczyszczalni ścieków, ale również 

wchodzą w to indywidualne oczyszczalnie ścieków. Ten nabór będzie, to jest 

nabór z Krajowego Planu Odbudowy, ten nabór zacznie się 27 września. Będzie 

to krótki nabór, a realizacja, czyli rozliczenie się już z realizacji inwestycji, to 

listopad 2025 roku. Także reprezentujecie Państwo swoje okręgi wyborcze                                                      

i możecie tą informację rozpowszechnić wśród wójtów, żeby takie wnioski 

składali. 80 razy 4, z tego co ja umiem liczyć, to jest to kwota około 350 milionów 

złotych, wsparcie do 100% środków kwalifikowanych. Resztówka z Programu 

Rozwojów Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, to jest nabór na zbiorniki 

retencyjne, które gromadzą i zatrzymują wodę opadową, roztopową. Czyli po 

prostu magazynują wodę. Tutaj powierzchnia takiego zbiornika nie może 

przekraczać pół hektara, czyli 5 000 metrów2, głębokość, maksymalnie do                                       

3 metrów. Na ten cel w Województwie Lubelskim jest zabezpieczona kwota                        

24 mln zł. Nie wszędzie, w każdej gminie są takie zbiorniki potrzebne, ale myślę, 

że są gminy, które z jednej strony, te zbiorniki mogą zabezpieczyć zaopatrzenie 

w wodę, ale też mogą zabezpieczać przy nadmiernych opadach to, że tereny stają 

się podmokłe i np. nie mogą być użytkowane rolniczo. Te wnioski będzie można 

składać od 1 lipca do 19 lipca do Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

Urzędów Marszałkowskich, od poniedziałku do piątku, w godzinach pracy. Także 

uważam, że ten pierwszy nabór, o którym mówiłem, jest naborem znacznie 

ciekawszym, gdyż w wielu gminach istnieją wodociągi i tutaj każdy gospodarz 

może, że tak powiem, pomyśleć, co mu się opłaca i co jest lepsze i bardziej 

potrzebne dla mieszkańców danej miejscowości. No i cóż proszę Państwa, tutaj 
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jest ten, jak gdyby wątek bardziej optymistyczny. Natomiast jeżeli chodzi o te 

programy rządowe, które były, ale się skończyły, jakoś tak dziwnie przez pół roku 

nic się nie dzieje poza naborem, który będzie na drogi samorządowe, gminne                         

i powiatowe. To, proszę Państwa, te wszystkie nabory, które były do tej pory, jak 

gdyby nie są wdrażane ani kontynuowane. Ani ja nie widzę nowych pomysłów 

na rozwój i inwestycje w samorządzie. My, jako Sejmik Województwa 

Lubelskiego, te programy i te pieniądze, które mamy i które pochodzą z Unii 

Europejskiej, oczywiście będziemy wdrażać i realizować. Ja jestem również do 

Państwa dyspozycji. Natomiast proszę, żeby później nie było pretensji, że jakiś 

wójt nie wiedział, że te wnioski, jeżeli akurat ten zakres jest mu potrzebny, że nie 

wnioskował o to wsparcie. A przypomnę tylko, że to wsparcie jest do 100% 

kosztów kwalifikowanych. Jeżeli są jeszcze jakieś do mnie pytania, to proszę 

bardzo, chętnie odpowiem. Jeżeli nie dzisiaj, to się dowiem i też odpowiem, jaki 

jest stan faktyczny. A, co do tych dróg, utrzymania pasów drogowych na drogach 

wojewódzkich, tak to wygląda. Oczywiście ja będę interweniował, jeżeli ten 

telefon do Pana Tomasza Rączki będzie niewystarczający, żeby na pewno 

zapewnić bezpieczeństwo dla kierowców na tych drogach wojewódzkich. 

Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Przepraszam 

Panie Krzysztofie za to zamieszanie z udzieleniem głosu. Akurat nie widziałem. 

Siedzi Pan tak troszeczkę dalej, także …, ale dzięki temu, że Starosta mnie tu 

upomniał, to wszystko jest w porządku.”  

 

Radny Konrad Dziuba: „Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Ja 

bezpośrednio chyba do Pana Radnego wojewódzkiego. Panie Krzysztofie, mam 

wrażenie, że Pan nie ma kontaktu z ludźmi albo po prostu mało Pan przebywa                       

z ludźmi, tymi, którzy głosują w wyborach i którzy podejmują decyzję o tym, kto 

ich reprezentuje. Bo ja jeżdżąc po zebraniach, mam przekonanie, że ci ludzie nie 

oczekują tego, że tam będą angielskie chodniki, czy też wystrzyżone trawniki, 

oczywiście, że trawniki wystrzyżone, tylko będą warunki takie. Proszę Pana, 

koszenie raz do roku i mówienie, że nie ma więcej pieniędzy, bo budżet nie jest              

z gumy, to nie jest żadna odpowiedź. To trzeba było iść do wyborów i mówić, że 

nie będziemy kosić dróg wojewódzkich, ponieważ nie ma na to pieniędzy, nie 

będziemy remontować chodników, to może by ludzie wtedy jakoś inaczej na te 

wybory szli i głosowali. Dla mnie taka odpowiedź w sytuacji, kiedy na każdej 

sesji zmienia się zasady budżetowe, czyli można wprowadzać jakieś poprawki, 

ogłaszać inne wydatki, no zawsze jest wybór jakiś między czymś, a czymś. Jeżeli 

się decydujemy na coś innego, nie robimy tego. To nie są też moje, bo Pan tutaj 

do mnie znowu, że to z Radnym Dziubą coś wymyślimy wspólnie. Panie Radny, 
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ja nie oczekuję od Pana numeru do Pana Rączki, który posiadam w telefonie. Ja 

oczekuję tego, że jako osoba reprezentująca wyższy szczeblem samorządu, który 

zarządza drogami wojewódzkimi, zajmie się Pan problemami, które ja do Pana 

zgłaszam w imieniu ludzi, którzy do mnie się zgłaszają, a nie, że ja przekażę 

telefon. Proszę Pana, ja nie robię tak, jak ktoś do mnie dzwoni w sprawie dróg 

powiatowych, że daję numer do Pana Kutra, bo to nie jest załatwienie sprawy, bo 

Pan Kuter nie jest osobą, która ma przed każdym mieszkańcem tutaj odpowiadać. 

Od tego jestem Radnym, żeby go o to poprosić, zwrócić uwagę i o tym 

porozmawiać, a nie przekażę Panu numer, to Pan sobie wtedy to załatwi. No nie, 

nie załatwię sobie tego, bo mnie nikt nie będzie słuchał, bo ja nie jestem Radnym 

wojewódzkim, tylko Pan jest Radnym wojewódzkim. Więc proszę, żeby Pan na 

to zwracał uwagę. Uwierzcie mi Państwo, że ludzie mają, jeżeli chodzi                                   

o chodniki, to na przykład, mówię o konkretnym przykładzie, Topornica, Lipsko, 

w Gminie Zamość przy drodze wojewódzkiej. Tam nie chodzi o to, że tam ma być 

w golfa grane, tam chodzi o to, że chodnik jest tak zarośnięty, że jest jedna ścieżka 

wąska do przejścia, a tak być chyba nie powinno. To są pieniądze, które 

włożyliśmy razem w budowanie tej infrastruktury, po prostu się marnują i trzeba 

mieć o tym świadomość. Naprawdę, trzeba do tego podejść jakoś inaczej w skali 

oczywiście województwa, uważam, jeżeli tak jest, jednokrotne koszenie. Będę 

opowiadał o tym na zebraniach sołeckich, na których dalszy czas będę brał udział. 

Usłyszałem taką odpowiedź, że będzie tylko jednokrotne koszenie chodnika. No, 

ja będę kierował mimo wszystko…” 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubelskiego Krzysztof 

Gałaszkiewicz: „Panie Radny, chodnika nikt nie będzie kosił, bo chodnik będzie 

uszkodzony. Po pierwsze, ja nie mówiłem o, proszę mi pokazać przy drogach 

powiatowych i przy drogach gminnych, gdzie cały pas drogowy jest chociaż raz 

wykoszony, cały pas drogowy. Nie spotkałem się, Pan mi pokaże, Kolego 

Konradzie. To po pierwsze. Na drogach wojewódzkich ten pas drogowy w tym 

roku już jest wykoszony, cały pas drogowy i będzie wykoszony raz cały pas 

drogowy. Drugie koszenie będzie na szerokości półtorej metra. Nie od środka 

jezdni, tylko od pobocza i to będzie wykoszone. Jeżeli będzie taka potrzeba                         

i będzie to zagrażało, nie wiem, bezpieczeństwu, to mówiłem, że proszę zgłaszać 

takie problemy do Pana Rączki, bo Pan Konrad Dziuba ma telefon. Jeszcze i ja 

mam, nie wiem, nie wiem, wykosić, prosić Rączkę. Pan jest mieszkańcem tego 

terenu. mieszka Pan w Szopinku, na terenie Powiatu Zamojskiego, daję telefon. 

Ja nie będę robił za pośrednika. Staram się, jeżeli ktoś dzwoni w takich sytuacjach, 

gdzie można to załatwić na szczeblu mieszkaniec. Bo ja do tego dążę i ten Pan 

Kierownik obwodu, który za to odpowiada. Tyle w temacie.” 

 

Radny Konrad Dziuba: „Chciałem zwrócić, Panie Przewodniczący uwagę, że 

Pan Dyrektor przerwał mi moją wypowiedź. Wszedł mi w moją wypowiedź i Pan 

nie reagował na to. Więc czuję się jako Radny tutaj troszkę źle, ponieważ uważam, 
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że powinienem tą wypowiedź swoją móc dokończyć, a wtedy Pan Dyrektor by 

odpowiedział. A wracając do tego tematu, ja będę…” 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Panowie, jeśli 

można, chcę być grzeczny dla was obydwu.” 

 

Radny Konrad Dziuba: „Dobrze, ale ja przedstawiam sprawy mieszkańców, 

które mieszkańcy do mnie kierują. Więc ja uważam, że odpowiedzi, które w ten 

sposób są do mnie kierowane z powrotem, to nie służą dobrze też i takiemu 

mirowi i temu przebiegu informacji. Więc nie wiem, czy ja mam też tak robić, 

jeżeli do mnie dzwonią mieszkańcy Powiatu Zamojskiego, w jakiejś tam kwestii, 

mam dawać numer telefonu, nie wiem, do kierowniku obwodu, do kogoś jeszcze 

innego? No ja tak tej pracy sobie nie wyobrażam. Zostańmy przy tym, co 

powiedzieliśmy. Mówię, są zebrania wiejskie, dalej będą trwały. Ja na razie mam 

kontakt tylko z jednym Panem Radnym z Sejmiku Wojewódzkiego, ale myślę, że 

nawiążę też z innymi, których znam i będę ich starał się zainteresować tą sprawą. 

Jeżeli będą takie odpowiedzi, to ja będę tak mieszkańcom przekazywał. No, bo 

mieszkańcy oczekują i dobrze o tym wiecie, od władz samorządowych, gminnych 

najczęściej, od wójtów, że będą się tymi tematami zajmowali. Ja już mówiłem, że 

jest pewna granica, poniżej której już nie można robić. Nie można budować 

kanalizacji, wodociągów, oświetlenia budować i tak dalej, i tak dalej i jeszcze 

realizować cudzych zadań. Myślę, że to jest logiczne i tylko to staram się 

udowodnić. Nic więcej tu nie chcę, nikogo nie chciałem tu obrazić, ani nikomu 

nie chciałem zwrócić uwagi w jakiś taki sposób nieuprawniony. Dziękuję za 

możliwość wypowiedzenia się i proszę na przyszłość, żeby szanować na równi 

wszystkich rozmówców, nie tylko tych ważniejszych i mniej ważnych, tylko 

wszystkich. Dziękuję.” 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubelskiego Krzysztof 

Gałaszkiewicz: „Ad vocem, chociaż tutaj już taka forma nie obowiązuje. Ale ja 

odpowiem ad vocem Panu Radnemu Dziubie, że ma również telefon do mnie                               

i może do mnie najpierw zadzwonić. Nie musi tego robić formalnie, oficjalnie, że 

gdzieś tam coś zarosło i trzeba pomóc. Ta forma byłaby Kolego Konradzie 

najbardziej pożądana i normalna, bo ja nie jestem ważniejszy i telefony odbieram 

od wszystkich. Ci, którzy tutaj siedzą mogą zaświadczyć, że tak jest. Ta forma 

jest najbardziej przyzwoita, koleżeńska i ja powiem inaczej, najbardziej 

skuteczna. Ja wiem, że mówił Kolega Radny Dziuba, że on nie jest politykiem, 

stroni od polityki i tak dalej, i tak dalej. Dobry polityk zaczyna kampanię 

wyborczą, jak się następna skończyła i Radny Dziuba właśnie to robi. Dziękuję 

bardzo.” 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Dziękuję bardzo. 

Myślę, że pora zakończyć. Panie Radny, czy ktokolwiek, kiedykolwiek od 
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początku tej kadencji blokował Panu głos? Więc jeżeli Pan potrzebuje zabrać głos, 

to ma Pan głos, proszę bardzo.” 

 

Radny Konrad Dziuba: „Szanowni Państwo, ja jeszcze raz podkreślę, te emocje 

są zupełnie niepotrzebne, zupełnie są niepotrzebne. Ja tutaj nie zgłaszam żadnego 

akcesu, ani kandydowania, ani nie wiem, co, wielkiej polityki robienia. 

Rozmawiamy o koszeniu trawy i raptem z tego się robi jakaś sprawa polityczna. 

Jeżeli mi chodzi o sposób przedstawiania tego, oczywiście ja wolę to przedstawić 

na sesji, wolę to przedstawić na piśmie, dlatego, że mnie mieszkańcy z tego 

rozliczają. Bo ja nie powiem mieszkańcom na wsi, na sołectwie, że zadzwoniłem 

sobie do Krzyśka, z którym jestem na ty, i który jest moim kolegą i on mi 

powiedział, że mi to załatwi. Ja muszę się wykazać, że jednak coś zrobiłem i na 

tym polega moje działanie i tyle. Ja żadnej kampanii nie rozpoczynam. Nie wiem, 

co będę robił za 5 lat. Więc po co takie jakieś bajki wyciągać z tego wszystkiego 

i wnioski słuszne. Robię swoją robotę, do tego mnie ludzie upoważnili i do tego 

mnie wybrali. I będę to dalej robił bez względu na to, jakie tu jeszcze będą w tym 

temacie wyciągane wnioski. Dziękuję.” 

 

Więcej chętnych do zabrania głosu nie było. 

 

Ad 22. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Zamościu Antoni Skura: „Dziękuję bardzo. 

Czy jeszcze ktoś z Państwa chce zabrać głos przed zakończeniem sesji? Bo nie 

chciałbym znowu, żebym kogoś nie zauważył. Proszę Państwa, jest jeszcze jeden 

komunikat. Bardzo proszę, jeżeli tylko zakończymy obrady, o pozostanie jeszcze 

Radnych na Sali, gdyż będą robione zdjęcia i tak dalej i jesteśmy tutaj potrzebni. 

Także nie uciekajmy zbyt szybko. W związku z wyczerpaniem porządku 

posiedzenia zamykam obrady III sesji VII kadencji Rady Powiatu w Zamościu.  

Wszystkim serdecznie dziękuję.” 

 

Do protokołu dołączone są uchwały podjęte na sesji, które stanowią załącznik                 

nr 60 do protokołu. 

 

Protokołowała:  

Jolanta Grela 

Przewodniczący Rady  

 

                                                                                                 /-/ Antoni Skura 
 


